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Leolvassák a vízórákat, 
majd elszámoló számla 

készül
Martfû Város Önkormányzata Település-

ellátó Szervezetének munkatársai október-
ben ismét leolvassák a vízórákat. A leolvasás 
egyben a vízórák valós adatainak és mûszaki 
állapotának ellenõrzését is lehetõvé teszi. A 
szakemberek kérik, hogy a felhívásban jel-
zett idõszakokban segítsék, tegyék lehetõvé 
a vízórák tényleges leolvasását.

A város lakótelepi részén október 1-10-
ig, a Martos Flóra úttól Tiszaföldvár felé esõ 
városrészen október 11-20-ig, az vasúton tú-
li területen pedig október 21-31-ig tart az 
óraleolvasás.

 2012. január 1-tõl évente kétszer, ápri-
lisban és októberben kerül sor a vízórák 
leolvasására, majd a tényleges adatok alap-
ján elszámoló számlát készít a szolgáltató.

Herbály Jánosné

Veszettség elleni védõoltás kutyáknak – Változnak az 
állatok tartására vonatkozó szabályok

Városunk két kijelölt helyszínén, szep-
tember közepén hat napon keresztül biztosí-
totta az önkormányzat az ebek tulajdonosai 
számára kutyáik kötelezõ veszettség elleni 
védõoltását. A Hunyadi úti füves területen és 
a Tv torony mögötti kijelölt helyen és idõben 
kapták meg a kutyák a kötelezõ védõoltást.

Az ebek veszettség elleni védõoltását, va-
lamint az ehhez kapcsolódó féregtelenítési 
szabályokat újabb elõírások egészítik ki, 
melyek betartása a hatályos törvények sze-
rint valamennyi ebtulajdonos számára köte-
lezõ.

2013. január elsejétõl a négy hónaposnál 
idõsebb kutyák már csak elektromos trans-
ponderrel, vagyis chippel tarthatók. Ennek 
érdekében a mostani eboltás alkalmával is 
jelezhették igényüket az ebtartók a chippel 
történõ ellátásra.

Ez év augusztusától átalakultak az állat-
tartás szabályai. Jelentõs változás a kutyatar-
tást érintõen a testtömegükhöz igazodó 
meghatározott terület kötelezõ biztosítása. 
Ennek értelmében a kistestû kutyáknak 
(20kg-ig) legalább 10, közepes testûeknek 

2(20-40kg) 15, nagytestûeknek 20m  területet 
(kennelt) kell biztosítani.

A kikötve tartás szabályai is módosultak, 
így kistestû ebet legalább 4, közepes testût 6, 
nagytestût 8 méteres eszközzel (lánc, kötél) 
szabad csak megkötve tartani.

Augusztus 1-jétõl tilos a kutyák fülének 
csonkítása, és farokkurtításra is csak az állat 
hét napos koráig van lehetõség. Szintén új-
donság, hogy az eb-, macska- és görény- 
kölyköket nyolchetes korukig kötelezõ az 
anyjukkal tartani.

Magyar Mária

Hulladékszállítási díj - Negyedévente eltérõ összegû számlák?

Az egyik panaszos esetében tételesen 
megvizsgálták, és rendben találták a Re-
mondis ebben az évben kibocsátott számláit 
az önkormányzat munkatársai.

– A negyedévenkénti eltérõ összegeket az 
okozta, hogy januártól az áfa emelkedett 
25%-ról 27%-ra. A képviselõ-testület a dí-
jakat június 1-tõl emelte meg, tehát a máso-
dik negyedév utolsó hónapjában, ami azt 
eredményezte, hogy a második negyedévi 
számla nem azonos a harmadik negyedévi-
vel. A harmadik negyedévben már mindhá-
rom hónapra azonos (a megemelt) összeget 
számlázták ki – tájékoztatott dr. Kiss Edit 
polgármester.

A számlázás módjáról részletes tájékoz-
tatás is készült: 

Január közepén, utólag 2011. utolsó ne-
gyedévére összesen 4.088 Ft hulladékszállí-
tási díjat kellett befizetni. Ekkor, 2011-ben 
1.090 Ft volt a havidíj, és még 25% áfa, e-
gyütt havi 1.362,5 Ft. Ez a képviselõ-testület 
által megszabott díj volt.

2012. április elején 4.153 Ft negyedéves 
díjat kellett befizetni, 2012. elsõ három hó-
napjára. Ekkor a képviselõ-testület által 
megszabott díj továbbra is havi nettó 1.090 
Ft volt, amelyhez – az új törvények alapján, 

január 1-tõl – már 27% áfa kapcsolódott. E-
zért a bruttó havi díj 1.384,3 Ft lett, negyed-
évre 4.153 Ft. Tehát ezt a változást az áfa 
megemelése okozta.

A képviselõ-testület 2012-ben csak júni-
us 1-tõl emelte a hulladékszállítási díjat net-
tó 1.090 Ft-ról nettó 1.200 Ft-ra. Ennek alap-
ján 2012 második negyedévére két hónapra 
(április és május) még a régi díjszabás sze-
rinti havi 1.090 Ft nettó, 1.384,3 Ft bruttó 
(27%-os áfával) díjat számoltak fel, június 
hónapra pedig 1.200 Ft nettó, 1.524 Ft bruttó 
díjat számoltak fel. A három hónapra 4.293 
Ft-ot kellett befizetni.

2012. harmadik negyedévére már mindh-
árom hónapra azonos díjat - havi nettó 
1.200, bruttó 1.524 Ft-ot számoltak fel, a jú-
niusi tarifa szerint. Ezért kellett a három hó-
napra összesen bruttó 4.572 Ft-ot fizetni. 
2012 utolsó negyedévére (3013 elején) u-
gyanezt az összeget kell majd befizetni.

2012-ben tehát januártól 25%-ról 27%-ra 
emelkedett az Országgyûlés által megálla-
pított általános forgalmi adó, június 1-tõl pe-
dig, a képviselõ-testület rendelete alapján, 
1.090 Ft-ról 1.200 Ft-ra emelkedett a havi 
nettó hulladékszállítási díj. Nem történt té-
ves díjkiszabás és befizetés.

Herbály Jánosné

EMLÉKEZÉS

MOLNÁR CSABA
(1976-2007)

halálának 5. évfordulójára.
Volt egyszer egy mese, 
nem mondták el végig,

Nem jutottak tovább, csak a közepéig.
Beleszólt a végzet ebbe a mesébe,

Mikor a legszebb volt, akkor hagyták félbe.
Lehunyta a szemed, csendben elmentél,
Szívedben az volt, hogy minket szerettél.

Öt éve már, hogy itt hagytál minket,
Az élet túl korán szólított el Téged.
Sokszor oly jó lenne átölelni Téged,

miért pont hozzánk volt mostoha az élet?
Soha nem pótol hiányodért semmi,

Fáj a szívnek nélküled élni.

Örökké szeret az egész család.

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS
Fájó szívvel mondunk köszönetet 

mindazoknak, akik szeretett 
édesanyám, anyósom, nagymamánk 

ERDEI SÁNDORNÉ
(Katona Piroska, 1939-2012)

temetésén megjelentek,
és fájdalmunkban osztoztak.

Lánya, veje, unokái
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Kérdõíves közvélemény-kutatás a városban

Kedves Martfûiek!

A képviselõ-testület jeles szakemberek 
segítségével integrált városfejlesztési stra-
tégiát (IVS) készít, amely 8-10 évre megha-
tározza a város fejlõdésének fõbb irányait.

Fontos dolog, hogy az IVS a város lakói-
nak véleményét és akaratát tükrözze, ezért 
véleményeket, javaslatokat gyûjtünk Martfû 
lakóitól.

Szakemberek által összeállított kérdõí-
vek segítségével kérdezünk ki 300 személyt 
október 14 és 24 között. A képviselõ-testület 
tagjai és még két személy fognak a kérdõí-
vekkel becsengetni a város lakóihoz, az a-
lábbiak szerint:

Az Óvárosban:

– a Rákóczi út, a Veres Péter utca, Kun 
Béla utca és Nógrádi utca által határolt terü-
leten 30 helyre Rágyanszky István, 

– a Rákóczi út, Kossuth út, Hunyadi út  és 
Móra Ferenc út által határolt területen 30 
helyre Tóth Fekete Mihályné és

– a Kossuth út, Rákóczi út, Nógrádi út, 
Hunyadi út által határolt területen, valamint 
a Hunyadi úti új építésû lakónegyedben Sze-
keres Mónika Gizella képviselõ fog 28 
helyre becsengetni.

A kertvárosban:

– a „gazdasági” városrészben 30 család-
nál Baloghné Juhász Erzsébet,

– a Münnich Ferenc út és Virág út közötti 
családi házas városrészben 30 helyen Antal 
László,

– a Virág út és Nefelejcs út közötti családi 
házas városrészben 24 helyen Tarjányiné 
Tasnádi Edit képviselõ fog megjelenni.

A városközpontban:

– A Munkácsy út páratlan oldalán a Már-
tírok és a Május 1. út között 20 helyen dr. 
Urbán Szabó Béla, 

– a Munkácsy út páros oldalán, a Szolno-
ki út páratlan oldalán levõ lakóépületekben 
(a Mártírok és a Május 1. út közötti  terüle-

ten) Gonda Istvánné és Tarjányiné Tasná-
di Edit képviselõk fognak összesen 19 he-
lyen, 

– a Május 1 út, Nefelejcs út és Szolnoki  út 
által határolt emeletes lakóépületekben és 
szemben, a Szolnoki út páros oldalán levõ 
31 helyen, valamint a Május 1 úti „Cs-laká-
sokban” dr. Kiss Edit,

– a Bata-lakótelepen (Hõsök tere, Simon 
Ferenc út, Május 1. út, Gesztenye sor) és a 
szobabérlõk házában 30 helyen dr. 
Despotov Svetozár, 

– a Május 1. út, Garzon-épület, Geszte-
nye sor, Tiszaparti út, Ifjúság út, Simon Fe-
renc út által határolt területen, 30 helyen 
Máté Gizella képviselõ fog közvélemény-
kutatást végezni.
Kérem, fogadják õket segítõ szándékkal!

Azt is kérem, hogy a most folyó közvéle-
mény-kutatás címén senki mást ne enged-
jenek be a lakásukba, kizárólag a fent meg-
jelölt személyeket. Valamennyien a saját ne-
vükre kiállított megbízólevelet tudnak fel-
mutatni, amely kifejezetten erre a közvéle-
mény-kutatásra szól.

A program szerint személyes kikérdezés-
sel (6800 lakosból) most csak 300 martfûi 
lakos véleménynyilvánítására van lehetõ-
ség. Kérem, hogy ne haragudjon meg ránk 
senki sem azért, mert nem került föl erre a  
listára. A teljes kérdõívet a jelen cikkel e-
gyütt, a honlapunkon (www.martfu.hu) el-
helyeztük. Aki véleményt kíván nyilvání-
tani, az kérem, hogy töltse ki a kérdõívet, és 
a honlapon található email-címre küldje el.

Figyelembe fogjuk venni a véleményét 
így is. Ezen kívül az IVS készítésének to-
vábbi fázisaiban is lesz még közvélemény-
kutatás és közmeghallgatás.

A most folyó közvélemény-kutatás a ter-
vezés elõkészítése érdekében történik. Fon-
tos az, hogy minél többen nyilvánítsanak 
megfontolt véleményt.

Köszönettel:

dr. Kiss Edit, polgármester

A városfejlesztési stratégia elõfeltétele az 
uniós pályázatok benyújtásának

Integrált városfejlesztési stratégia vala-
mint az ahhoz tartozó elõzetes és végleges 
„Akcióterületi terv” készíttetésérõl döntött a 
képviselõ-testület a szeptember 6-i rendkí-
vüli ülésén. A képviselõk az Art Vital Terve-
zõ, Építõ és Kereskedelmi Kft. ajánlatát fo-
gadták el. A cég több éve foglalkozik az Eu-
rópai Uniós beruházási forrásokra irányuló 
pályázatok benyújtásának elõfeltételeként 
elõírt városfejlesztési stratégiák és akcióter-
vek készítésével.

– A cég munkatársai személyesen bemu-
tatták, hogy eddig milyen hasonló terveket 
készítettek, beszélgettünk a munkamódsze-
reikrõl, majd kértük, hogy tegyenek ajánla-
tot az „Integrált városfejlesztési stratégia” 
elkészítésére, amit meg is tettek. Ha az aján-
latot a képviselõ-testület elfogadja, rövid i-
dõn belül sor kerülhet a szerzõdés aláírására, 
megkezdõdhetnek az elõkészítõ munkála-
tok – tájékoztatott az ülésen dr. Kiss Edit pol-
gármester.

A 4-5 hónap alatt elkészülõ, várhatóan 8 
millió forintba kerülõ városfejlesztési doku-
mentáció hosszú távon, akár több évtizedre 
vonatkozóan meghatározza a legfontosabb 
városfejlesztési irányvonalakat, fõ célokat 
és akcióterületeket, melyek kiszámítható 
fejlesztési környezetet, fejlesztéseket, vala-
mint keretet és struktúrát biztosítanak az e-
gyes projektek összefüggõ programmá szer-
vezéséhez.

A városfejlesztési stratégia lehetõséget ad 
a kiemelten fejlesztendõ területekre terve-
zett beruházásokat részletesen elõkészítõ, a 
pénzügyi tervet, a megvalósíthatóságot és 
fenntarthatóságot is vizsgáló Akcióterületi 
tervek kidolgozására is.

Az „Észak-Alföldi régió szociális célú 
városrehabilitáció” projekt keretében pá-
lyázat benyújtását tervezi az önkormányzat 
a Bata-lakótelep központjának megújításá-
ra, azon belül önkormányzati épületek, (gar-
zonház, három bérlõk háza épülete), közin-
tézmények valamint közterületek (utak, par-
kok, zöldfelületek) átalakítására és felújítá-
sára.

A szociális típusú városrehabilitáció cél-
ja, hogy a társadalmi - fizikai - gazdasági 
szempontból leszakadó, illetve leszakadás-
sal fenyegetett településrészeken élõ hátrá-
nyos helyzetû lakosság életminõsége és esé-
lyei javuljanak, az épített környezet minõsé-
gi változáson menjen át.

Az Észak-Alföldi Operatív Program e 
részcél területére 1880 millió forint áll ren-
delkezésre. A támogatási forrást az Európai 
Regionális Fejlesztési Alap és Magyaror-
szág költségvetése társfinanszírozásban biz-
tosítja. A projekt keretében városi jogállású 
települési önkormányzatok nyújthatnak be 
pályázatot, a megyei jogú városok kivéte-

lével. A támogatás összege 300 millió forint 
lehet.

A most elfogadott megbízás egyben az 
önkormányzat szociális városrehabilitáció 
témában benyújtandó pályázatának elkészí-
tésére is vonatkozik.

– Igen nagy munka vár mindenkire, ha a 
stratégia készíttetését felvállalja a képviselõ-
testület. A pályázat benyújtásakor azt is be 
kell mutatni, hogy milyen mélységben sike-
rült feltárni a lakosság véleményét, lakossá-

gi fórumokon, kérdõíven, civil szervezetek 
útján – hangsúlyozta dr. Kiss Edit. – A szo-
ciális célú városrehabilitáció céljai nálunk 
rendkívül aktuálisak: lakófunkciók, társas-
házak felújítása, szociális bérlakások létre-
hozása, felújítása, a szegregáció megakadá-
lyozása, a leszakadó, összefüggõ kolóniák-
ban élõk segítése. Általánosságban is fon-
tosnak tartjuk, hogy a város épületeit megú-
jítsuk, amihez ez a pályázat jelentõs forrás-
lehetõséget biztosít. A pályázat benyújtásá-
nak feltétele az Integrált városfejlesztési 
stratégia, amely a városfejlesztés valameny-
nyi területét felöleli.

Herbály Jánosné



Csaknem két éve vagyok Martfû város 
polgármestere. Szükségesnek érzem, hogy 
minél szélesebb körûen tájékoztassam a la-
kosságot, hogy hol tartunk a polgármesteri 
program megvalósításában. Nézzük sorra 
mi az, ami megvalósult és mi áll még elõt-
tünk.

1. Széles körû nyilvánosságot ígértem, a 
lehetõ legtöbb és folyamatos tájékoztatást a 
városi közügyekrõl, élõ kapcsolatot a la-
kossággal, civil szervezetekkel.

2011 tavaszán új honlap indult útjára, a-
mely napi frissítéssel tartalmazza a városi 
eseményeket, és amelyen keresztül elérhetõ-
vé vált újból a Városi Televízió is. A 
www.martfu.hu honlapon megtalálható 
minden lényeges dokumentum is. Kommu-
nikációs csoport dolgozik a városban, 
amelynek feladata a közügyekrõl teljes kö-
rûen tájékoztatni a lakosságot és a városi e-
seményekrõl, a városról a „külvilágot”. A 
rendszer kiválóan mûködik, aki tájékozódni 
kíván, az tud is. Aki számára nem érhetõ el a 
net, továbbra is a Martfû Magazinból és 
egyéb kiadványainkból tájékozódhat. Ezen 
kívül évente legalább két alkalommal tar-
tunk közmeghallgatást, továbbá internetes 
közmeghallgatást a legjelentõsebb eldönten-
dõ kérdésekben. A civil szervezetek rendez-
vényein részt veszek, több szervezet fóru-
mot tartott, amelyen közérdekû kérdéseket 
és javaslatokat vetettek fel. 

2. Törvényességet és rendet ígértem a 
város vezetésében. 

A választási kampány idején még nem 
tudtam teljes körûen felmérni, hogy milyen 
a helyzet. Feltételeztem, hogy elõdöm a 
rendteremtés jelentõs részét elvégezte. Ki-
derült, hogy nem így van, fennállt továbbra 
is az a mélyen romlott állapot, amelyet 2006 
elején (mint képviselõ) otthagytam. Ismert 
mindenki elõtt, hogy ez év tavaszán büntetõ-
eljárás indult Balogh Edith volt jegyzõvel 
szemben, a nyomozás most is folyamatban 
van. Ebben az eljárásban remélhetõleg fel-
színre kerül a büntetõjogilag értékelhetõ va-
lamennyi probléma, én mindent megtettem, 
megteszek azért, hogy így legyen. 

Most is tart még a büntetõ bíróságon a 
2007-ben felfedezett vízdíj-sikkasztási ügy, 
a bírósági ítéletrõl tájékoztatást fogunk adni, 
remélhetõleg hamarosan. 

Ezek nagyon súlyos ügyek, alkalmasak 
arra, hogy a közélet tisztaságába vetett bizal-
mat alaposan és hosszú idõre megrendítsék. 
Sajnos városunkban, egyes vezetõk révén 
nagyon mélyre süllyedt a „közszféra” erköl-
cse. Nagyon jó lett volna, ha 2005 végén az 
akkori képviselõk többsége nem fordult vol-
na velem szembe, és el tudtuk volna kezdeni 
a rendcsinálást. Ezért a mai helyzetért fenn-
áll a korábbi városvezetõk felelõssége is. 

Sajnos nálunk olyan rendszer épült ki, és 
mûködött hosszú idõn át, ahol a legbefolyá-
sosabb vezetõk saját vállalkozásokat mû-
ködtettek (Vikszol Bt, Bíró Bt, Pa-com Bt), 
holott nekik kellett volna a rendszer tisztasá-
gán õrködni, jó példát mutatni és rendszeres 
ellenõrzéssel elejét venni a visszaéléseknek. 
Akik látták, hogy erkölcstelenül mûködik a 
rendszer, néhányan úgy gondolták, hogy ak-
kor nekik is szabad, akkor õk is megpróbál-
ják. Ezeknek az ügyeknek a feltárása folya-
matban van.

Az új jegyzõ, Szász Éva, az új aljegyzõ, 
Hegedûsné Blaskó Anikó és az új pénzügyi 
irodavezetõ, Kontra Lajos segítségével o-
lyan rendszert építünk ki és mûködtetünk, 
amely a lehetõ leghamarabb felfedi, ha vala-
ki „rosszban sántikál”, ill. felelõtlenül dol-
gozik. 

Az új városházi vezetõk korrekt munká-
jával remélhetõleg hamarosan feledtetni 
tudjuk a korábbi romlott állapotokat. 

3. A pénzügyi egyensúly megõrzését 
ígértem. 

A választás óta eltelt csaknem két év alatt 
folyamatosan megõriztük a likviditásunkat, 
fenntartottuk a pénzügyi egyensúlyt. Az ön-
kormányzat és minden intézménye takaré-
kos, okszerû gazdálkodást folytat. A város 
vagyona jelentõsen gyarapodott, komoly 
tartalékaink vannak. Törekszünk arra, hogy 
a város folyamatos fejlesztésére, pályázati 
önrészre el tudjunk egy alapot különíteni. 
Erre most, a kerékpárút költségeinek vissza-
térítésekor jó esélyünk van.

4. A munkahelyek létrehozásának segí-
tését ígértem.

Vezetésemmel a Képviselõ-testület a 
négyéves ciklusprogram alapvetõ felada-
taként jelölte meg a munkaügyi helyzet ja-
vítását. Ebben értünk el eredményeket, ha a-
zok még nem is túl jelentõsek. A mai gazda-
sági viszonyok mellett minden kicsinek 
örülnünk kell. Városunkban az átlagosnál 
alacsonyabb a munkanélküliség, ennek elle-
nére nagyon sok tennivalónk van még ezen a 
téren is. Szeretnénk elérni, hogy minden-
ki, aki dolgozni akar, munkához juthas-
son.

2011-ben ingatlanokat vásároltunk és tet-
tünk vállalkozások számára alkalmassá. A 
tõlünk bérlõ vállalkozások jelentõs bérleti 
díj-kedvezményt kapnak, hogy meg tudja-
nak erõsödni. A cipõipari vállalkozások tá-

mogatása céljából jelentõs ráfordítással új-
raindítottuk a cipõipari képzést. A kis- és kö-
zepes vállalkozások számára külön támo-
gatási rendszert dolgoztunk ki, vállalkozási 
alapot hoztunk létre ebbõl a célból. A vállal-
kozások pályázatainak költségét ebbõl az 
alapból fizetjük. (Sajnos akadt egy olyan 
vállalkozás, amely visszaélt a segítõszándé-
kunkkal.) 

A városunkban mûködõ rehabilitációs 
foglalkoztató szervezetnek földterületet ad-
tunk mûvelésre, ennek fejében õk további 20 
személy foglalkoztatását vállalták. Befekte-
tõket kerestünk, keresünk foglalkoztatási 
célból városunkba. (Az eddigi sikertelenség 
további próbálkozásokra ösztönöz bennün-
ket.) A közfoglalkoztatásban is igen nagy 
erõfeszítéseket teszünk, hogy minden lehe-
tõséget ki tudjunk használni a városlakók ja-
vára. Ez egyre nagyobb anyagi áldozatokat 
is kíván. Mi magunk is bõvítettük intézmé-
nyeinkben a foglalkoztatást.

Az idegenforgalom serkentése érdekében 
turisztikai egyesületekben veszünk részt, 
kapcsolódunk a Tiszához fûzõdõ turisztikai 
programokhoz.

A továbbiakban szeretnénk az ipari park 
közmûvesítését elvégezni (a Münnich Fe-
renc út felújításával együtt) és ott – indulás-
ként – egy logisztikai bázist létrehozni. Fog-
lalkoztat egy inkubátorház megvalósításá-
nak gondolata is.

5. A városfejlesztés tekintetében sok he-
lyen ígértem beavatkozást. 

Ebbõl több már megvalósult, több 
megvalósítását elõkészítettük, elõkészítjük.

Rendbe tettük a Május 1 úti garázsok út-
jait, utóbb a Zsófia-halom utat. Megépült a 
Rákóczifalva-Martfû kerékpárút. A Tisza-
partot alkalmassá tettük szabadidõs progra-
mokra, kiirtottuk a bozótot, füvesítettünk, 
parkosítottunk, megkezdtük a kikötõ létesí-
tését. Városszerte virágosítottunk, fákat ül-
tettünk. 2011 õszén indult a „baba-fa” akció, 
az újszülötteknek fákat ültettünk a város és a 
családok kötõdése jeléül. A Lenin út a Gesz-
tenye sor nevet kapta, a KRESZ-park Bata 
tér lett. Ez utóbbin fog majd állni Jan Anto-
nín Bata szobra, aki a Cipõgyár és a város 
alapítója volt. Megkezdtük a buszmegállók 
rendbetételét, újakat alakítottunk ki. Felújí-
tottuk a Mûvelõdési Központ belsõ tereit. 
2011-ben is és 2012-ben is, részben pályá-
zati forrásból, napelemeket helyeztünk el az 
önkormányzati intézményeken (összesen 
mintegy 120 millió forint értékben).

Pályázatot nyújtottunk be a Gesztenye 
sor - Május 1 út felújítására. A pályázatot e-
gyelõre tartalékba helyezték. Folyamatosan 
szorgalmazzuk a Közútkezelõ fenntartásá-
ban levõ Rákóczi út rendbetételét, a környe-
zetét az idén e nélkül is elkezdjük rendezni.

A Bata-lakótelepet még az idén védelem 
alá helyezzük, és ott a közlekedést – az utak 
kiszélesítéséig és parkolók kialakításáig – 
szabályozzuk.

AKTUÁLIS
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Félidõs beszámoló a választási programom teljesítésérõl
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Energetikai akciótervet készíttettünk, 
amelynek társadalmi vitája most zajlik. En-
nek egyik leglényegesebb része, hogy támo-
gatási rendszert kívánunk létrehozni és fenn-
tartani a lakások (családi ház, társasház, pa-
nel) homlokzatának és nyílászáróinak szige-
telésére, megújuló energiák használatára. 
Szeretnénk elérni, hogy minél rövidebb idõn 
belül megújuljanak és olcsóbban fenntartha-
tóak legyenek városunk lakóinak otthonai. 
Szeretnénk, ha városunk a megújuló ener-
giákat (termál-, szél-, nap-, bioenergia, stb.) 
minél szélesebb körben hasznosítaná.

Elõkészületben van az Egészségház fel-
újítására, az egészségügyi szolgáltatások 
egy helyre telepítése céljából a bõvítésére 
irányuló pályázat.

Elõkészületben vannak az önkormányza-
ti intézmények homlokzatszigetelésére és 
felújítására vonatkozó pályázatok. Pályázni 
fogunk a Damjanich János Szakképzõ Isko-
la, Gimnázium és Kollégium, a Május 1 úti 
óvoda, a Mûvelõdési Központ és Könyvtár 
valamint a Városi Sportcsarnok épületére. 
Többségükben termál fûtést szeretnénk al-
kalmazni.

Elõkészületben van az Integrált Városfej-
lesztési Stratégia (IVS) készítése, amely a 
város-rehabilitáció és a városfejlesztés alap-
ja lesz. Jelenleg zajlik a városlakók igényei-
nek, elõzetes véleményének felmérése. 

Az IVS elkészülte után rögtön pályázatot 
nyújtunk be szociális célú város-rehabilitá-
cióra. Ennek keretében szeretnénk elsõsor-
ban a garzon lakásokat, mind a három volt 
munkásszállót és környezetüket korszerûsí-
teni, ezeken a helyeken korszerû szociális 
bérlakásokat kialakítani, és ha a pályázati 
keret futja, akkor a Május 1 úti un. „Cs-laká-
sok” épületét is szeretnénk korszerûsíteni.

6. Az oktatásügy kiemelt kezelését ígér-
tem.

2011 elején az általános iskolát és a kö-
zépiskolát szétválasztva, két önálló intéz-
ményt hoztunk létre. Megszûnt a két intéz-
mény egyben tartásának az oka. Utóbb kide-
rült, az intézkedés abból a szempontból is 
helyes volt, hogy a 2013-tól ránk köszöntõ 
állami irányítás alatt a két intézmény együtt 
semmiképp sem maradhat.

Döntésünket követõen a Középiskola fõ 
feladata a gazdasági igényekhez igazodó 
szakképzés lett. A cipõipari szakmát válasz-
tó fiataloknak ösztöndíjat alapítottunk, se-
gítve a munkaerõ piaci igények és a foglal-
koztatási érdekek egymásra találását. Min-
den reményünk megvan rá, hogy így a kö-
zépiskolánk egy jó szakképzõ intézmény-
ként hosszú ideig talpon tud maradni.

Az államosítás következtében 2013-tól 
az általános iskolánk „üzemeltetõje” le-
szünk, habár még próbálkozunk azzal, hogy 
fenntartók maradhassunk. Ennek érdekében 
törvénymódosítást kezdeményeztünk az il-
letékes miniszternél.

7. Az egészségügy kiemelt kezelését 
ígértem.

A MÁV Kórházzal kötött szerzõdéssel si-
került megoldani a fizikoterápia és reumato-
lógia folyamatos mûködtetését, a martfûiek 
számára ingyenesen. Bõrgyógyászattal és 
ortopédiával bõvült a magánrendelõs szak-
ellátási kínálat. Folyamatosan támogatjuk a 
gyógyítási feltételek javítását eszközök be-
szerzésével. Segítjük a szûrõvizsgálatok le-
bonyolítását. Eszközök beszerzéséhez nyúj-
tottunk anyagi támogatást a mentõszolgá-
latnak.

2011-ben sikertelenséget jelentett, hogy 
dr. Kozma Katalin felmondása miatt nem 
tudtuk a mi ellátási területünkhöz szervezni 
a környékbeli települések gyermekorvosi 
alapellátását.

Jelenleg pályázatot készítünk elõ, amely-
nek célja az egészségügyi szolgáltatások fej-
lesztése, a gyermekorvosi körzet, a védõnõi 
ellátás, iskolaorvoslás beköltöztetése az 
egészségházba, az épület korszerûsítése, 
akadálymentesítése.

8. A közmûvelõdés kiemelt kezelését 
ígértem.

Ennek jegyében az idén megnyílt a nép-
rajzi és helytörténeti állandó kiállításunk. 
Igyekszünk a már meglevõ gyûjteményt i-
partörténeti, cipõtörténeti gyûjteménnyé fej-
leszteni. Ugyancsak az idén nyílt meg a kéz-
mûves foglalkoztató és tájház, amelyet szin-
tén igyekszünk továbbfejleszteni. 

A magánszervezõdésû közösségek védel-
me érdekében civil programot alkottunk. A 
civil szervezeteket folyamatosan támogatás-
ban részesítjük. Fennmaradásuk érdekében 
munkavégzéssel segítjük a szükséges átala-
kulásukat, az adminisztrációjukat, könyve-
lésüket.

Nagy örömünkre a Mûvelõdési Közpon-
tunk két pályázata is nyertes lett, ezért a kö-
zeljövõben sok közmûvelõdési programot 
tud jelentõs anyagi támogatás mellett lebo-
nyolítani. Ez különösen fontos akkor, ami-
kor a közmûvelõdés finanszírozása is átala-
kul.

9. A szociális kérdések megoldásának el-
sõdlegességét ígértem. Célul tûztem ki 
nyugdíjas társasház létrehozását.

Ez utóbbi ügyében elõrehaladott tárgya-
lásokat folytattunk a Hilfswerk szociális ala-
pítvánnyal. A támogatások, fenntartási költ-
ségek finanszírozásának változása miatt a-
zonban ez a program megakadt. E jelentõs 
program megvalósításának más módját fog-
juk kidolgozni.

A Martfûi Gondoskodás Háza Nonprofit 
Kft mûködési engedélyének visszavonása 
miatt saját kézbe kellett visszavenni a szo-
ciális ellátások elvégzését (étkeztetés, házi 
segítségnyújtás, idõsek nappali ellátása). E-
miatt úgy határozott a Képviselõ-testület, 
hogy saját kézbe veszi vissza a szolnoki kis-
térségnél levõ gyermekjóléti és családsegí-
tési feladatainkat is. Ezért a kistérségbõl ki-

váltunk, és most folyamatban van a Gyer-
mekjóléti Szociális Szolgáltató Központ, 
mint helyi önkormányzati intézmény létre-
hozása. 2013. január 1-tõl kiváló körülmé-
nyek között fog mûködni.

Nagyon sok martfûi ember él a létmini-
mum alatt, a megsegítésük folyamatos és 
fontos feladatunk.

10. A Város sportéletének támogatását 
ígértem.

Sportolóink ragyogó eredményeket ér-
nek el. A sport igen széles skáláján tevé-
kenykednek, városunk sportélete – a város 
méretéhez képest is – kiváló. Valamennyi 
sportegyesület és sporttevékenység támo-
gatásban részesül. Eddig még egyetlen egy-
nek sem kellett a tevékenységét a támoga-
tások hiánya miatt megszüntetni.

A létesítményeink fejlesztésre szorulnak, 
ennek érdekében megteszünk minden tõ-
lünk telhetõt, pályázatokat nyújtottunk és 
nyújtunk be a fedezet elõteremtésére.

Az általános iskolában a mindennapos 
testnevelés bevezetése jelent gondot, ame-
lyet csak tornaterem építésével tudunk vég-
legesen megoldani.

A fenti beszámolóból is látható, hogy a 
meghirdetett választási program megvalósí-
tása ütemesen folyik.

Ugyanakkor nagy gondot jelent most, 
hogy „ránk szakadt” az önkormányzat és az 
önkormányzatok által ellátott feladatrend-
szer teljes, egyszerre történõ átalakítása. Ez 
jelentõs energiákat von el a program szerinti 
feladatok megvalósításától.

Kénytelenek vagyunk a közigazgatási, a 
választási rendszer, az oktatási rendszer, a 
szociális ellátó rendszer, az önkormányzati 
rendszer és finanszírozás átalakításával fog-
lalkozni, nem beszélve a víziközmûvek mû-
ködtetésérõl, a hulladékgazdálkodásról.

Remélem, hogy gyorsan és jól sikerülnek 
ezek a nagy átalakítások, és folytathatjuk tel-
jes erõvel a programok megvalósítását. 

Bízom benne, hogy a választási ciklusról 
szóló beszámolóm már majd arról fog szól-
ni, hogy sikerült minden tervet maradéktala-
nul megvalósítani.

2012. október 15.
Dr. Kiss Edit polgármester
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KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS
Hálás szívvel mondunk köszönetet 

volt munkatársaknak, ismerõsöknek és 
volt vadásztársaknak, mindenkinek, akik 
férjem,

SPÁCZAY GYULA
(1937-2012)

temetésén részt vettek, részvétükkel, virá-
gaikkal fájdalmunkat enyhíteni igye-
keztek.

Spáczay Gyuláné és családja
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Megnyílt a Bata-emlékkiállítás - „A múlt feltárása közös feladatunk”

Martfû város alapítója, Jan Antonin Bata 
emléke elõtt tisztelegve kiállítás nyílt a Vá-
rosi Mûvelõdési Központ és Könyvtárban. 
Martfû és a Bata-konszern alapítási tervei-
rõl, a megvalósult célokról, városunk és a ci-
põgyár közös múltjáról tárgyi emlékek gaz-
dag tárlata és fotókiállítás eleveníti fel tele-
pülésünk életének elsõ évtizedeit. Az emlék-
kiállítás fontos állomása annak a törekvés-
nek, mellyel a városvezetés méltó emlék-
hely létrehozásáról döntött Jan Antonin Bata 
tiszteletére.

Martfû rohamos fejlõdése a Tisza Cipõ-
gyár elõdjének számító Cikta Rt. alapításá-
val vette kezdetét az 1940-es évek elején. A 

kérte fel azon martfûi lakosokat, akik büsz-
kék a múltjukra, és fontos számukra, hogy 
városunk gyökereit, eredetét megismerve, 
értékeit megõrizve hozzájáruljanak a mûal-
kotás elkészítéséhez.

Ahogyan a kiállítás, úgy a Gyurcsek 
Ferenc által készülõ szobor is pozitív 
visszhangot keltett városunkon túl, bel- és 
külföldön is.

– A város vezetése elérkezettnek látta az 
idõt, hogy megtaláljuk fiatal kisvárosunk 
gyökereit, és ezzel a lakosság elé tárjuk hon-
nan származunk, merrefelé tartunk – hang-
súlyozta a kiállítás megnyitón dr. Kiss Edit 
polgármester. – Nagyon fontos állomása ez a 
gyûjteményes kiállítás annak a rendezvény-
sorozatnak, mely 2013. május 1-jén, a város 
napján, a szobor átadásával fejezõdik be. A 
megemlékezések sora októberben jótékony-
sági gálaesttel, majd februárban jótékony-
sági bállal folytatódik, mellyel igyekszünk 
méltó módot és lehetõséget teremteni a szo-
borállításhoz.

A Bata cipõüzemek, a Cikta cipõgyár é-
letképei óriás méretû képeken idézik vissza 
a cipõgyártás 60-70 évvel ezelõtti pillanata-
it. Martfûrõl készített régi fotók mesélnek a 
város elsõ évtizedeirõl, a város- és gyárala-
pító Jan Antonin Batáról. Az ünnepélyes 
megnyitó vendégei rövid filmvetítésen Jan 
Antonin Bata életébe, a nevéhez fûzõdõ, vi-
lághírû cipõgyártás korabeli felvételeibe is 
bepillanthattak.

– Keressük a múltunkat mindannyian, hi-
szen ez hozzátartozik életünkhöz. Meg kell 
ismerni múltunkat és emléket állítani a jövõ-

nek! – hangzott el Rágyanszky István 
kiállítást megnyitó beszédében. – Martfû 
megalakulására emlékszünk e napon, de úgy 

EZ TÖRTÉNT

gyár alapítója J. A. Bata, a generációk óta ci-
põkészítéssel foglalkozó csehországi Bata 
család leszármazottja, településünk létreho-
zója, egyben Magyarország legnagyobb ci-
põgyárának alapítója 1898-ban született és 
haláláig, 1965-ig, családja munkásságát 
folytatva világméretûvé növelte az öröksé-
gül kapott „cipõbirodalmat”. Martfû szüle-
tése, jelene és jövõje az õ személyének kö-
szönhetõen formálta és formálja fiatal, gyor-
san fejlõdõ kisvárosunk történelmét. 

A város létrejöttét bemutató dokumentu-
mok, tervek és korabeli fényképek nagysza-
bású tárlata fogadja az intézmény látogatóit 
az aulában, az emeleti galérián pedig a kiállí-
tás részeként, „Város születik” címmel fotó-
gyûjtemény látható. 

– Kötelességünk az elõdök emlékét meg-
õrizni és a város elé tárni – e gondolattal 
ajánlotta Asztalos Árpádné igazgatónõ a 
megnyitó vendégei és városunk valamennyi 
lakója figyelmébe a nagy gonddal és gyûj-
tõmunkával összeállított kiállítás látnivalóit. 

A múltunk feltárására, megismerésére 
irányuló kezdeményezés, melyet a Bata-em-
lékbizottság indított útjára, Rágyanszky Ist-
ván, a bizottság vezetõje szerint jelentõs ér-
deklõdésre tart számot a városlakók köré-
ben. Figyelemfelhívásukra, melyben e kiál-
lításra közös gyûjtésre kérték az itt élõket, 
sokan megmozdultak.

A képviselõ-testület, múltunk emlékét a 
jövõ számára is megõrizve, városalapítónk 
tiszteletére szoborállításról hozott döntést 
még tavaly év végén. Az emlékbizottság az 
emlékmû létrehozásához közadakozásra 

érzem, szinte már utolsó pilla-
natban vagyunk, hiszen a gyárba 
elsõként ideérkezõ dolgozók még 
néhányan köztünk vannak, és még 
tudnak mesélni, emlékeiket meg-
osztani velünk. 

Kisvárosunk Martfû újkori 
megalapításának története ha-
zánkban egyedülálló, hiszen 
megalapításának helye, ideje 
egyetlen személy nevéhez fûzõ-
dik. A pusztán felépülõ település, 
Martfû tervei Jan Antonin Bata, a 
nagyszabású Bata-konszern ak-
kori tulajdonosa ötlete alapján 

készültek. A helyszín addig az Alföld egyik 
szegény és csekély népességû területe volt. 
Meghatározó mezõgazdasága mellett jelen-
tõs volt a múltszázad elején mûködõ tégla-
gyár, melynek sok híres termékét exportál-
ták innen. Lassan kiépültek vízi, közúti és 
vasúti csomópontok, így amikor az 1930-as 
évek elején a Bata család valahol Magyaror-
szágon tervezett cipõgyárat létesíteni, 
minden adott volt, hogy választása e tele-
pülésre essen. A terület további elõnyének 
számított, hogy korlátlan mennyiségben állt 
rendelkezésre olcsó munkaerõ – ismertette 
településünk kialakulásának jelentõs állo-
másait az emlékbizottság vezetõje.

Szükségszerû az emlékezésünk valami-
lyen módon városalapítónkra, akinek a 
szobra jövõ tavasszal a Martfûiek napján ke-
rül felavatásra méltó helyén, a Bata téren. A 
kiállítás létrehozóinak köszönöm a munká-
ját, fontosnak tartom, hogy tovább bõvítsük, 
amit elkezdtünk. Ehhez várunk további tár-
gyi emlékeket, fotókat.

– Azt tapasztaljuk, hogy nagy a nosztal-
giázás a város azon idõszaka iránt, amelyben 
úgymond jól ment a városnak. Ennek okát, 
és azt, hogy most miért van máshogy, tud-
nunk kell. Természetesen ennek a kiállítás-
nak és az elõttünk álló gálaestnek nem csak 
az a célja, hogy létrejöjjön egy szobor, ha-
nem az, hogy feltárjuk és méltó módon tisz-
teljük múltunkat, gyökereinket, mert abból 
következik a jelen és a jövõ. Kívánom, hogy 
e programokban leljék örömüket, és ha tehe-
tik, kérem, járuljanak hozzá, hogy mindez 
sikeres legyen! – emelte ki a polgármester.

Magyar Mária
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Gálaest Jan Antonin Bata tiszteletére 

„Meg kell ismernünk a múltunkat, emlé-
ket kell állítani a jövõnek!” – e gondolat és 
elhatározás jegyében állított méltó emléket 
város és- gyáralapítónknak Martfû Város 
Önkormányzata az október 13-án, szomba-
ton megrendezett nagyszabású gálamûsor-
ral. A Mûvelõdési Központ színháztermé-
ben, a közönség soraiban több száz vendég 
osztozott a múltidézõ, városunk és a cipõ-
gyár születését felelevenítõ filmek hangu-
latában, az óvodások és iskolások ünnepi 
mûsorában.

veinek és céljainak megvalósításával több 
ezer ember találta meg a megélhetést, majd 
a letelepedést, egyetlen személyként teste-
síti meg és érdemelte ki a gyár- és városala-
pító címet. 

Gyökereinket kutatva és ezek elõtt tisz-
telegve a városvezetés emlékhelyrõl és egy 
egész alakos szobor felállításáról döntött az 
elmúlt év végén. 

A Bata-gálát, mely az ünnepek, emléke-
zések sorában a Bata-kiállítást követve a 

EZ TÖRTÉNT

Közel 70 év telt el azóta, hogy a valami-
kori füves, mocsaras pusztából, Magyaror-
szágon szinte egyedülálló módon és példát-
lan gyorsasággal vált településsé, majd ipa-
ri kisvárossá Martfû. Csak néhány évtized 
az, ami e fiatal kisváros múltjából, a kezde-
tektõl a jelenig emlékeket halmozhatott fel 
a jövõ generációi számára. Az évszámok, 
melyek az 1940-es évek elejétõl mesélnek 
városunk születésérõl, nemcsak a hozzájuk 
kapcsolódó eseményekkel, meghatározó 
személyekkel, hanem azok, a jelenkor szá-
mára is példát állító eseményeivel írják be 
magukat történelmünkbe.

  Jan Antonin Bata híres cseh cipõgyáros 
család tagja, a Bata-konszern vezetõje ter-

második volt a sorban, a szervezõk, fellé-
põk és mûsorkészítõk örömére nagy érdek-
lõdés kísérte. 

– Tudatosult bennünk, hogy a múlt isme-
rete, a hajdani városépítõk megbecsülése, 
tisztelete szükséges a jövõ építéséhez – 
hallhattuk a gála megnyitó beszédében a 
Bata-emlékbizottság vezetõjétõl, Rágyan-
szky Istvántól. – A városalapító merészet, 
nagyszerût gondolt, s megteremtette az 
óriási beruházás feltételeit. Felépült a gyár, 
és mellette ma is virágzik városunk. Célunk 
a múlt feltárása, széleskörû megismertetése 
és a tiszteletadás. Gálamûsorunk pedig egy 

különös, szívhez szóló, nekünk szóló idõu-
tazás.

A rendezvény mûsorvezetõje, Molnár 
Aranka, a Damjanich János Szakképzõ Is-
kola, Gimnázium és Kollégium igazgatója 
volt.

A gála mûsorai között visszaemlékezõ 
interjúkban osztották meg a közönséggel 
városunk legkorábban idetelepülõ lakói a 
cipõgyár és a köré épülõ kertváros akkori 
életét. Az elõdök emlékezéseit az utódok 
elõadásai, az óvodások, iskolások és a vá-
ros mûvészeti csoportjainak mûsorai színe-
sítették. 

– Köszönjük, hogy ilyen sokan eljöttek, 
és ezzel is támogatták a szoborállítást. 
Mindez azt jelzi, hogy szándékainkkal so-
kan egyetértenek. Jan Antonin Bata emléke 
olyan ragyogó példa, amit éppen most, eb-
ben a nagyon nehéz világban meg kell je-
lenítenünk, mindenki elé példaként kell ál-
lítanunk, és ki is kell fejeznünk azt, hogy 
ezt az értéket megbecsüljük – emelte ki a 
Bata-gála végén dr. Kiss Edit polgármester. 

A közel kétórás gála mûsorát, a fellépé-
sek közötti filmvetítéseket teljes terjede-
lemben a Martfû Média honlapján, a 
www.martfu.hu hírportálon tekinthetik 
meg az érdeklõdõk. 

Magyar Mária

Fotó: Botka

Fotó: Botka
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A 90 év feletti martfûi lakosokat köszöntötték

Az idõsek világnapja alkalmából ottho-
nukban keresték fel az önkormányzat mun-
katársai a Martfûn élõ, 90. évüket betöltött 
vagy annál idõsebb polgárokat. A köszöntõ 
szavak mellett oklevéllel és ajándékcsomag-
gal is kedveskedtek városunk legidõsebb la-
kóinak. A 90 éves Csala Lajosné Zsuzsika 
nénihez mi is ellátogattunk.

Az idõsek jubileumi köszöntését 90, 95 
és 100 évet betöltõ születésnapjukon, kor-
mányrendelet írja elõ. Az ezzel járó pénz-
összeget a nyugdíjfolyósító igazgatóság jut-
tatja el az érintett polgároknak, majd az ön-
kormányzatok képviselõin keresztül szemé-
lyesen is gratulálnak – virággal és a minisz-
terelnök által aláírt emléklappal – a magas 
kort megélt embereknek.

Martfû önkormányzata a kerek évfordu-
lós születésnapi köszöntések mellett, a város 
valamennyi 90 éven felüli lakójához külön 
figyelemmel fordul minden októberben.

Az idõsek világnapjához kötve, az önkor-
mányzat szociális és mûvelõdési irodájának 
munkatársai, valamint a képviselõ-testület 
szociális, foglalkoztatási és egészségügyi bi-
zottságának tagjai meglátogatják a szépko-
rúakat, ajándékcsomaggal is köszöntve õket.      

– Martfûn 23 kilencvenéves vagy annál 
idõsebb ember él. A legidõsebb Herbály Já-
nosné, aki 1914-ben született – tájékoztatott 
Herczegné Horváth Eszter, a mûvelõdési és 
szociális iroda vezetõje. – Október elsõ nap-
jaiban személyesen felkeressük õket az ott-
honukban, hogy hagyományosan, ily módon 
fejezzük ki tiszteletünket, megbecsülésün-

ket. Az idõs emberek szívesen fogadják a 
köszöntést, örülnek, hogy gondolunk rájuk.

Csala Lajosné (Bordács Zsuzsanna) 
szeptember 29-én ünnepelte 90. születés-
napját. Õt az idõsek világnapja mellett, eb-
bõl az alkalomból is köszöntötte dr. Kiss 
Edit polgármester, Gonda Istvánné, a szoci-
ális, foglalkoztatási és egészségügyi bizott-
ság vezetõje és Herczegné Horváth Eszter.

Zsuzsika néni örömmel fogadott bennün-
ket, és szívesen beszélt a fiatalkoráról, a csa-
ládjáról. Párjával és hat gyermekével Mezõ-
héken éltek. Férje 1982-ben bekövetkezett 
halálát követõen, rövid ideig lányához, Er-
zsikéhez Martfûre költözött, majd Tisza-
földváron vett egy kis házat. Végül ismét Er-

zsike takaros martfûi otthonába vezetett az 
útja, ahol egymást segítve, szeretetben, bé-
kességben élnek. 

Évtizedekig dolgozott a Mezõhéki Tán-
csics Tsz baromfitelepén, egy ideig takarító-
nõként is foglalkoztatták. Nagybeteg, csont-
tébécés férjét sok-sok évig ápolta, segítette. 
Hat gyermeke közül kettõt az utolsó útjára is 
el kellett kísérnie… Ahogyan fogalmazott: 
„Azért éltet a Jóisten, mert ilyen sok minde-
nen mentem keresztül!”  

Szeptember 29-én közel ötvenen gyûltek 
össze a Kun Béla úti családi házban Zsuzsi-
ka néni köszöntésére. Sokan voltak, hiszen 
az évek során 11 unokával és 17 dédunoká-
val gyarapodott a család. Erzsike fiai, Zoltán 
és Sándor Angliában dolgoznak, de Zsuzsi-
ka néni születésnapjára õk is hazautaztak, 
nagy örömet okozva ezzel szeretett nagyma-
májuknak.                       Herbály Jánosné

Felértékelõdött az egészség, a betegségek megelõzése
Hagyományteremtõ szándékkal idén 5. 

alkalommal rendezték meg a Martfûi Egész-
ségmegõrzõ Napot.  A rendezvénynek ismét 
a Martfû Városi Mûvelõdési Központ adott 
otthont, ahol több helyszínen várták az ér-
deklõdõket szûrésekkel, kiállításokkal, elõa-
dásokkal, kóstolókkal és termékbemutatók-
kal.

– Ide nem kap senki meghívót, a saját e-
gészsége érdekében mindenkinek magának 
kell tenni, és aki ez elõl elzárkózik, annak 
van a legnagyobb szüksége rá – hangsú-
lyozta Sinkáné Szõke Ilona, a nagyszabású 
egészségügyi rendezvény fõszervezõje.

A résztvevõk száma idén megközelítette 
a 200 fõt, akik közül 57-en jelentkeztek vér-
adásra, sokan elsõ véradóként. Az elõzõ é-
vekhez képest nõtt az elõadásokat (orvosi, 
kineziológiai, természetgyógyász) látogatók 
száma is, ami a szervezõk szerint azt igazol-
ja, hogy egyre nagyobb szükség van a szak-
emberek nyújtotta információra és a preven-
cióra. Fókuszba kerültek a szûrések is, felér-
tékelõdött az egészség, a betegségek mege-
lõzése, nem csak azok kezelése.

Az Állami Népegészségügyi és Tisztior-
vosi Szolgálat (ÁNTSZ) vizsgálatait (vér-
nyomás-, széndioxidmérés, stb.) valamint a 
Martfûi Diabétesz Klub vércukormérését 
40-40 fõ vette igénybe. 12 féle szûrésre volt 
lehetõség, ezek közül kiemelt volt az érdek-
lõdés a koleszterin-, a csontsûrûség-mérés, a 
melanoma- és a látásvizsgálat iránt. A 15-20 
kiállító (orvostechnikai eszközök, stb.) és 
körülbelül ugyanennyi szolgáltató (mozgás-

terapeuta, reflexológia, stb.) mellett helyi ci-
vil szervezetek is bemutatkozhattak, mint a 
Jóreménység Klub Egyesület. Ebben az év-
ben is népszerû volt a gyógytea- és egészsé-
ges pékáru kóstoló.

A rendezvény zárásaként a Martfû Ter-
mál SPA két uszodabérletének kisorsolására 
is sor került.

A pozitív visszajelzések alapján a szerve-
zõk úgy érzik, szükség van ilyen rendezvé-
nyekre, így már biztos, hogy jövõre is várják 
az egészségük megõrzését fontosnak tartó 
érdeklõdõket.                    Mészáros Ágnes



EZ TÖRTÉNT

2012. október 9. oldal

Önkormányzati segítség a civil szervezeteknek

Október másodikára összehívtuk a bíró-
ságon bejegyzett civil szervezeteket, azzal a 
céllal, hogy felhívjuk figyelmüket az év ele-
jén életbe lépett új Civiltörvénybõl adódó 
feladataikra. A téma elõadója dr. Varga Jó-
zsef ügyvéd volt, s megtisztelte rendezvé-
nyünket dr. Kiss Edit polgármester is.

– Megfelelõ pénzügyi háttérrel kell ren-
delkezniük. Többek között át kell térniük a 
kettõs könyvelésre.

– A személyi jövedelem 1%-ának aránya: 
A most megalakuló civil szervezetek már 
nem lehetnek egybõl közhasznúak, két év 
pozitív eredmény után kérhetik a közhasz-

Fontos változás, hogy a törvényi elõírá-
soknak megfelelõen át kell dolgozni az alap-
szabályt, alapító okiratot. A közhasznú szer-
vezeteknek a változást 2014. május 31-éig 
külön kell kérniük. A minõsítés egyfokoza-
túvá válik, megszûnik a kiemelten közhasz-
nú elnevezés. A közhasznú szervezetek mû-
ködésére vonatkozóan pedig szigorú felté-
teleket szab a törvény.

– Beszámolási kötelezettség: a közhasznú 
szervezeteknek az Országos Bírói Hivatal-
nál letétbe kell helyezniük közhasznúsági je-
lentésüket. Meghatározza a törvény a köz-
hasznúság fogalmát. Közhasznú minden o-
lyan tevékenység, amellyel közfeladatot lát-
nak el, s a szervezet szolgáltatásait más sze-
mélyek is igénybe vehetik.

núsági nyilvántartásba vételt. Ha letétbe he-
lyezik mérlegbeszámolójukat, akkor jogo-
sultak az 1%-ra. 

Ha valaki tervezi, hogy alapítványt hoz 
létre, vagy közössége egyesületté alakul, azt 
lehetõleg minél hamarabb indítsa el, mert 
rendkívül bonyolult a szabályozás, és hosz-
szadalmas az ügymenet. Ugyanakkor fontos 
lehet, hogy a jelenleg még be nem jegyzett  
szervezetek is átalakuljanak, mert a törvény 
változásai miatt elõfordulhat, hogy az ön-
kormányzat csak a bejegyzett szervezeteket 
támogathatja. (Jelenleg is vannak olyan ön-
kormányzatok, amelyek kizárólag a bírósá-
gon bejegyzett szervezeteknek nyújtanak tá-
mogatást.)

– Az önkormányzat számára fontosak a 
városunkban mûködõ civil szervezetek. 
Fontos, hogy fennmaradjanak, ezért az ön-
kormányzat jogi segítséget kínál a helyi 
közösségeknek az alapszabály módosításá-
hoz. A bonyolult gazdasági feladatokhoz, el-
sõsorban a kettõs könyvelésre való áttérés-
hez, a pénzügyi elszámolásokhoz is szaksze-
rû segítséget kaphatnak azzal, hogy a mûve-
lõdési központban 2013-tól gazdasági mun-

katárs segíti a civilszervezetek könyvelését  
– tájékoztatott városunk polgármestere. 

A Martfûi Városi Mûvelõdési Központ és 
Könyvtár „Martfû kultúrájáért„ egyesület 
indítását tervezi – tudtuk meg Asztalos Ár-
pádné intézményvezetõtõl. Az ügyvéd úr ta-
nácsa, hogy az új egyesületek indítását is mi-
elõbb meg kell tenni, jelenleg ez a legsürge-
tõbb feladat, hiszen a közhasznú szerveze-
teknél az alapszabály módosítására még 
2013-ban is lesz idõ. Az önkormányzat tá-
mogatásaként, a helyi civil közösségek az új 
egyesületek létrehozásában, a bejegyzett 
szervezetek az alapszabály módosításában 
térítésmentesen kérhetik dr. Varga József se-
gítségét.

Máté Gizella, Civil Kerekasztal vezetõje

Hagyományõrzés, néptánc és muzsika: 
Szent Mihály-napi forgatag az óvodában

Néptánccal, népzenével és az elmaradha-
tatlan vásári étkekkel idézték a Mihály nap-
jához kötõdõ néphagyomány hangulatát ok-
tóber 2-án, a Május 1. úti óvodában. Szûcs 
Miklós vendégmûvészként népdalokkal, 
hangszeres bemutatóval varázsolta el a gye-
rekeket. Néptánc bemutatójával Martfû két 
kiváló táncosa, Gonda István és Laczkó Ist-
ván alapozta meg a vásári hangulatot. 

„Szent Mihálykor keleti szél, igen ko-
moly telet ígér, míg ha a fecskék nem költöz-
tek el eddig a napig, akkor enyhe idõnk lesz  
Karácsonyig.” – tartja a mondás, melybõl 
bõven akad Mihály neve napjának környé-
kén. A hagyományok szerint például ez a 
nap a legalkalmasabb az õszi vetés elvégzé-
sére, sok vidéken pedig a szüret és a szüreti 
mulatságok ideje is ilyenkor jön el. 

A Május 1 úti óvoda rendezvényei között 
is kiemelt helyen szerepel a Mihály-napi vá-
sár, a hozzá fûzõdõ népszokások megisme-
rése és életben tartása. 

– Ezzel az õszi programunkkal, mely ó-
vodásaink körében minden évben igen nép-
szerû, a népi eredethez kanyarodunk vissza. 

Vendégeket is hívtunk e néphagyomány fel-
elevenítéséhez. Szûcs Miklós népmûvelõ-
ként, zenei anyanyelvünket is ápolva, hang-
szerbemutatóval, ízes magyar beszéddel 
várta a gyerekeket. A Martfûi Felnõtt Nép-
tánccsoport két tagja pedig igazi magyar 
verbunkkal örvendeztette meg óvodásain-
kat. Az intézményünk galériájában régi 
konyhai eszközöket mutatunk be a látogató-
inknak. Hogy minél jobban érezzék magu-

kat a gyerekek a Mihály-napi vásárban, ha-
gyományainkhoz hûen kézmûves foglalko-
zással és az ilyenkor elmaradhatatlan vásári 
mûsorral is színesítettük a délelõttöt – 
mondta el Hovodzák Ferencné, a Május 1. 
úti óvoda vezetõje.

A programra szülõket és vendégovisokat 
is örömmel hívtak meg, hogy minél többen 
legyenek részesei az élménydús rendez-
vénynek. A vásári forgatag népi dallamaival, 
portékáival és finom csemegéivel ezen az õ-
szön is jó hangulatban ünnepelték az óvodá-
sok a Mihály napjához kötõdõ néphagyo-
mányt.                                Magyar Mária 



2012. október10.. oldal

Képviselõ-testületi ülés – „Nagyon más az élet 
minõsége, ha munka jut az embernek”

2012. szeptember 26-án tartotta legutób-
bi soros ülését Martfû Város Önkormány-
zatának Képviselõ-testülete. Elfogadták a 
képviselõk a 2012. évi pénzügyi terv elsõ 
félévi végrehajtásáról készült beszámolót, 
értékelték városunk foglalkoztatási helyze-
tét, a munkanélküliek ellátását és a közfog-
lalkoztatás szervezését, elfogadták a város 
közép- és hosszú távú vagyongazdálkodási 
tervét. Új önkormányzati intézmény, gyer-
mekjóléti és szociális szolgáltató központ 
alapításáról is döntés született. 

Elsõként a 2012. évi pénzügyi terv I. 
félévi végrehajtásáról készült beszámolót 
hagyták jóvá a képviselõk.

A 2012. évi pénzügyi terv bevételi és ki-
adási fõösszegét 1.462.225 ezer forintban 
hagyta jóvá februárban a képviselõ-testü-
let. Az elsõ félév során, egyéb állami fela-
datok és a pénzmaradvány lebontása az é-
ves elõirányzatot 1.704.346 ezer forintra 
módosította. A költségvetés elsõ félévi tel-
jesítése 980.077 ezer Ft bevétellel és 
816.508 ezer Ft kiadással zárult.

Az intézményi mûködési bevételek el-
maradtak a tervezett idõarányos teljesítés-
tõl (víz- és csatornadíj, étkezési díj). A helyi 
adókból származó bevétel 178,9 millió fo-
rint összegben, idõarányosan 38,7%-ban 
teljesült. Ehhez az arányhoz jelentõs elõzõ 
évi túlfizetés is hozzájárult.

A normatív állami hozzájárulások és az 
egyéb központi támogatások közel az idõ-
arányos szinttel egyezõen kerültek elszá-
molásra.

Az éves költségvetés elsõ féléves bevé-
teleinek idõarányos teljesítése az elõzõ évi 
pénzmaradvány nélkül 50%.

Az elsõ félévben a mûködési kiadások 
46%-ban, a felhalmozási kiadások 63%-os 
arányban teljesültek. Az önkormányzat 
legnagyobb kiadását a személyi juttatások 
jelentik. A fegyelmezett gazdálkodásnak 
köszönhetõen a személyi juttatások a terve-
zettnek megfelelõen alakultak (48,2%). A 
társadalom-szociálpolitikai juttatások kifi-
zetése (segélyezés) ugyancsak az idõará-
nyos szinten teljesült.

– Tájékoztató jellegû beszámolóra ke-
rült most sor arról, hogy az adott idõszak-
ban hogyan gazdálkodtunk, hogy legyen le-
hetõség korrekcióra a II. félév során. A no-
vemberi testületi ülésen kerül napirendre a 
jövõ évi költségvetés-tervezet. Jelentõs 
változások várhatóak, ami nehézzé teszi a 
tervezést. Gyakorlatilag újraírják az önkor-
mányzati rendszert, mi pedig végrehajtjuk 
azt – hangsúlyozta  dr. Kiss Edit.

A bérleti díjakban, térítési díjakban, az 
élelmezés valamint a víz- és csatornadíjak 
terén felhalmozódott jelentõs kintlévõsé-
gekkel kapcsolatban következetes megol-
dást keres az önkormányzat. Szociális kér-
dés is, de a tanúsítottnál nagyobb odafigye-

léssel az elmaradás jelentõs része beszed-
hetõ lett volna. A szükséges intézkedések 
megtörténtek.

– A lakosság jelentõs részét érintõ elsze-
gényedési folyamat zajlik. Az önkormány-
zatnak segítenie kell a problémák megol-
dását. A helyi adó a vártnál kevesebb lett, a 
tervezettnél így is alacsonyabban teljesít az 
adórendszer. Válságos idõket élünk, sok 
vállalkozást számolnak fel. A gazdasági 
környezet nem képes nagyobb összegû a-
dót kitermelni. Kérdéses, hogy a mûködési 
költségeket tudják-e finanszírozni a mûkö-
dési célú bevételeink.

Igen szigorú gazdálkodás folyt, igyekez-
tünk visszatartani a kiadásokat, amiben le-
hetséges, megtakarításokat elérni, hogy 
tudjunk készülni az új önkormányzati fi-
nanszírozási rendszerre, s hogy a likviditási 
helyzetünk ne romoljon. 

Mindemellett tudtunk fejlesztéseket vál-
lalni és megvalósítani, és remélhetõleg ez a 
jövõben is így lesz. Internetes szavazással 
elsõ helyre tette a lakosság a Tisza-part 
rendbetételét, ami meg is történt, mint aho-
gyan a Zsófiai útrendezés is. Az intézmé-
nyek mûködõképességét folyamatosan 
fenn tudtuk tartani, mind a személyi, mind a 
dologi kiadásokat illetõen - tájékoztatott dr. 
Kiss Edit az önkormányzat elsõ félévi gaz-
dálkodásáról.

* * *
Második napirendi pontként a városunk 

foglalkoztatási helyzetérõl, a munkanél-
küliek ellátásáról és a közfoglalkoztatás 
szervezésérõl készült tájékoztató értékelé-
se következett.

A képviselõ-testület 2011-ben elfoga-
dott programja a foglalkoztatás, gazdaság-
fejlesztés terén új munkahelyek létrehozá-
sát, a meglévõ munkahelyek lehetõség sze-
rinti megtartását, a megváltozott munkaké-
pességûek foglalkoztatásának elõsegítését, 
valamint a hátrányos helyzetû, tartós mun-
kanélküliek foglalkoztatása érdekében, a 
közfoglalkoztatás biztosítását tûzte ki célul 
az önkormányzat számára.

A JNSZ Megyei Kormányhivatal Mun-
kaügyi Központjának Szolnoki Kirendelt-
ségével és Szolgáltató Központjával kiala-
kított kiváló együttmûködés nagy segítsé-
get jelent a közfoglalkoztatás szervezése 
során.

A szolnoki kirendeltség tájékoztatója 
alapján a munkanélküliség mértéke Mart-
fûn tovább csökkent, 9,21%-ról 8,21%-ra. 
Ezzel az országos átlagnál kedvezõbben 
alakult a város munkanélküliségi relatív 
mutatója. A nyilvántartott álláskeresõk szá-
ma a tavalyi 436 fõhöz képest ebben az év-
ben 386 fõ volt átlagosan.

A KSH adatai szerint az elmúlt egy év-
ben tovább csökkent a lakosság száma, 
6593-ról 6521 fõre, ezzel együtt a munka-

vállalási korú népesség száma is kisebb, 
4815-rõl 4700 fõ.

Az önkormányzati közfoglalkoztatás 
szervezése ebben az évben is jelentõsen 
hozzájárult a tartós munkanélküliség csök-
kentéséhez, amely segítette egyes családok 
szociális biztonságának szinten tartását a 
foglalkoztatás ideje alatt. A közfoglalkoz-
tatásban az elmúlt év szeptembere óta, rö-
vid és hosszú távú pályázatokkal, 6 és 8 ó-
rás napi munkaidõben, összesen 223 fõt 
foglalkoztattak az önkormányzat intézmé-
nyeiben. A programokban 11.233 ezer fo-
rint pályázati önrész biztosításával és 
31.222 ezer forint állami támogatás igény-
bevételével valósult meg a tartós munka-
nélküliek foglalkoztatása.

Az idei évben azok számára, akiknek az 
ellátásuk továbbfolyósításához szükséges 
legalább 30 napos biztosítási idõ megszer-
zése más módon nem megoldható, az ön-
kormányzati intézményekben önkéntes 
foglalkoztatásra is lehetõséget biztosítot-
tak. A vizsgált egy évben egyszer sem ke-
rült sor a foglalkoztatást helyettesítõ támo-
gatás folyósításának megszüntetésére a 30 
napos biztosítási idõ hiánya miatt.

Új munkahelyek létrehozására is jelen-
tõs lépéseket tett az önkormányzat. Ezt a 
célt szolgálta a volt Opar Kft. telephelyé-
nek valamint a Korona étterem épületének 
megvásárlása és kiajánlása, elsõsorban ci-
põipari vállalkozások számára. A volt étte-
remben és a Mártírok úti iskolaépületben 
továbbra is mûködnek a cipõgyártáshoz 
kapcsolódó, tavaly betelepült cégek.

Sajnos a Legero Hungária Kft. számára 
felajánlott lehetõség, a helyi raktározási 
igények alapján logisztikai központ meg-
valósítására tett önkormányzati ajánlat nem 
volt eredményes. A vasúti szerelvények 
gyártásával foglalkozó Stadler céggel az 
AC raktár épületének munkahely teremtési 
céllal történõ rendelkezésre bocsátásáról 
hónapokig folytatott, bíztató tárgyalások az 
utolsó pillanatban mégsem jártak sikerrel.

A megváltozott munkaképességûek to-
vábbi foglalkoztatásának elõsegítésére a 
Fõkefe Kft. profilbõvítéséhez önkormány-
zati földterületet adott használatba az ön-
kormányzat. 

– A képviselõ-testület négyéves ciklus-
programjának fontos eleme, hogy a foglal-
koztatás helyzetén javítson. Ha nem is köz-
vetlenül feladata, de az önkormányzatnak 
vannak olyan eszközei, amellyel segítheti a 
foglalkoztatást – hangsúlyozta a testületi 
ülésen dr. Kiss Edit. – Ezeket az eszközöket 
idõrõl idõre számba vesszük. Több progra-
mot is elindított a testület, elsõsorban a vál-
lalkozások támogatására. Pályázatokban 
segítjük õket, és a pályázatok elkészítésé-
nek anyagi terhét is vállalja az önkormány-
zat. A munkaügyi központtal karöltve több 
tájékoztatót szerveztünk a vállalkozások 
részére.

Az önkormányzat szeretne teljes képet 
kapni a munkanélküliségi helyzetrõl, ezért 
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felmérés készül, hogy a versenyszférában 
valójában hogyan áll a foglalkoztatás: a 
munkanélküliek közül sokan elköltöznek, 
avagy ténylegesen felveszi-e a munkaerõ-
piac az embereket. A valódi rálátást az biz-
tosítaná, ha a foglalkoztatottak és a munka-
nélküliek száma egyaránt ismert volna.

– A viszonyítási alap évente változik, rö-
vidült a munkanélküli segély ideje, az 
összehasonlítás így nagyon nehéz. Váro-
sunk lakossága is fogy. Örülhetünk, hogy 
csökkent a munkanélküliség, de hogy mi 
van ennek a hátterében, a munkaügyi köz-
pont adataiból kiszûrni szinte lehetetlen. 
Többségében pont azt az életkort érinti a 
munkanélküliség, ahol családot alapítanak, 
gyermeket nevelnek – emlékeztetett Gonda 
Istvánné, a szociális, foglalkoztatási és e-
gészségügyi bizottság vezetõje. Arról is 
szólt, hogy Martfûn arányaiban magas a 
szociális foglalkoztatás, a visszaminõsíté-
sek ellenére is. A visszaminõsített emberek 
pedig nem, vagy nagyon nehezen kapnak 
munkát.

Az önkormányzat vállalta a korábbinál 
magasabb (10% helyett 30%) hozzájáru-
lást, hogy minél többen részt vehessenek a 
közcélú foglalkoztatásban. Igazán ez nem 
is mondható foglalkoztatásnak, ráadásul e-
zek az emberek nem kapnak azonos mun-
káért azonos bért – hangsúlyozta a szociá-
lis, foglalkoztatási és egészségügyi bizott-
ság vezetõje.

– Az ellátórendszerek egyre nagyobb 
számban bocsátanak ki embereket, az álla-
mi támogatásokat a rehabilitációs munka-
helyekre megvonják, a foglalkoztatottak 
döntõ többségét visszaminõsítik, nem jár u-
tánuk támogatás – reagált az elhangzottak-
ra dr. Kiss Edit, kiemelve, hogy nagyon 
más az élet minõsége, ha munka jut az em-
bernek...

* * *
A városi fõépítész egyéves tevékeny-

ségérõl készült tájékoztató értékelésével 
folytatta munkáját a képviselõ-testület.

Martfû rendezési terve az elmúlt év 
szeptemberétõl egy alkalommal módosult. 
2011-2012-ben, a településkép megõrzése 
érdekében, meglévõ területek átsorolására, 
a Bata lakótelepre irányuló, helyi területi és 
egyedi védelemre vonatkozó elõírások beé-
pítésére, valamint a kerékpárút nyomvona-
lának kijelölésére került sor.

Honti Gyula városi fõépítész tájékozta-
tójában kiemelt feladatként jelölte meg a 
város ligetes jellegének megõrzését és to-
vábbfejlesztését, a forgalomnövekedéshez 
kapcsolódó parkolók létrehozását, a város 
útjainak felújítását, a magántulajdonú épü-
letek homlokzatukat is érintõ energetikai 
felújításának támogatását.

– Hamarosan beadhatóak lesznek az 
újabb energetikai pályázatok, elõkészület-
ben van az önkormányzat egészségügyi cé-
lú pályázata. Fõépítész úrra sok feladat há-
rul, amelyet igen magas színvonalon végez 
– hallhattuk dr. Kiss Edit értékelésében. 

Városunk polgármestere reméli, hogy jó 
színvonalon meg tudjuk õrizni Martfû ar-
culatát, amely oly kedves az itt élõk szá-
mára.

* * *
A képviselõ-testület elfogadta a váro-

sunk környezetvédelmi helyzetérõl, vala-
mint a hulladékgazdálkodási törvénybõl 
eredõ helyi feladatokról készült tájékoz-
tatót. A település II. környezetvédelmi 
programjában és hulladékgazdálkodási ter-
vében megfogalmazott feladatok teljesülé-
sérõl készült beszámoló a www.martfu.hu 
oldalon olvasható (önkormányzat/döntés 
elõkészítés).

A hulladékgazdálkodási közszolgáltatás 
2013. január 1-jétõl, jogszabálytervezet 
szerint, állami kézbe kerül, és csak olyan 
gazdálkodó szervezetek végezhetik, ame-
lyek többségi állami, illetve önkormányzati 
tulajdonban lesznek. A hulladékgazdálko-
dási közszolgáltatást végzõ cégeknek a bio-
lógiailag lebomló hulladékot elkülönítetten 
kell kezelniük. Lomtalanítást, gyûjtõhelyet 
és lerakót, továbbá válogatómûvet kell mû-
ködtetniük. 2015-ig pedig elkülönített hul-
ladékgyûjtési rendszer létrehozására köte-
leznék a szolgáltatókat, az üveg-, fém-, mû-
anyag- és papírhulladékokra vonatkozóan.

– Az épített és természeti környezet 
megõrzését kiemelten fontosnak tartja a 
képviselõ-testület. Jelentõs eredményeink 
voltak az elmúlt év során, elég, ha a Tisza-
part rendbetételét, a zöldterületek karban-
tartását, a lakosság bevonásával megvaló-
sult fásítást említjük. Elkészült a kerékpár-
út. Integrált városfejlesztési stratégia ké-
szül, elindul a szociális városrehabilitáció. 
A hulladékgazdálkodás változása miatt 
várható, jelentõs díjemelés alól úgy lehet 
szabadulni, ha megvalósítjuk a minél telje-
sebb szelektív hulladékgyûjtést – hangsú-
lyozta dr. Kiss Edit.

A testületi ülésen azt is megtudtuk, hogy 
a Tisza rendkívül alacsony vízállása miatt a 
vízszint fölé került a szivattyú, nyár végén 
ezért nem tudták a fõteret, a városban talál-
ható virágágyásokat locsolni, a szökõkutat 
üzemeltetni a TESZ munkatársai. A koráb-
bi elképzelésekkel szemben, a Tisza-gátra 
tervezett kerékpárút kikerült a tervekbõl, 
mert a magas parti részt végig támfallal 
kellene ellátni.

* * *
Módosította a képviselõ-testület a 2012. 

évi pénzügyi tervét, átvezetve a kötelezõ 
jellegû és saját hatáskörû elõirányzat-mó-
dosításokat, a többletbevételeket, valamint 
az önkormányzatnál és az önkormányzati 
intézményeknél bekövetkezett létszámvál-
tozásokat.

A József Attila Általános Iskola pedagó-
gus közalkalmazotti álláshelyeinek számát 
augusztustól 2 fõvel, a Polgármesteri Hiva-
tal Munka törvénykönyve alapján foglal-
koztatott alkalmazottainak számát júliustól 
4 fõvel, a szociális étkeztetési feladat biz-
tonságos ellátása érdekében a TESZ létszá-

mát 1 fõ közalkalmazottal növelte az idei év 
során a képviselõ-testület.

* * *
Elfogadták a képviselõk Martfû Város 

Önkormányzatának közép- és hosszú tá-
vú vagyongazdálkodási tervét.

Az önkormányzati vagyonnal történõ 
rendeltetésszerû, felelõs gazdálkodás biz-
tosítása érdekében a nemzeti vagyonról 
szóló törvény közép- és hosszú távú va-
gyongazdálkodási terv készítését írja elõ az 
önkormányzatok számára. 

A vagyongazdálkodási terv áttekinthe-
tõbbé teszi a testület számára az önkor-
mányzati vagyoni kört, okszerûbb vagyon-
gazdálkodás alakulhat ki, középpontba ál-
lítva az önkormányzat vagyonának megõr-
zését, gyarapítását.

* * *
Jóváhagyta a képviselõ-testület a Dam-

janich János Szakképzõ Iskola, Gimnázi-
um és Kollégium Pedagógiai Programjá-
nak módosítását.

Az önkormányzat engedélyével a 
2012/2013-as tanévben elindult a 10 hóna-
pos, szakképzést elõkészítõ évfolyam. Je-
lenleg az osztály maximális, 18 fõs lét-
számmal mûködik. A pedagógiai program-
ba e tagozat helyi tanterve, valamint a szak-
iskolai képzésben bevezetett 3 éves duális 
képzés az élelmiszer- és vegyi áru eladó 
szakmában, és a 3 éves szakiskolai alterna-
tív képzésben megszervezett bõrdíszmûves 
és cipész, cipõkészítõ, cipõjavító szakma 
került be. A pedagógiai programban átve-
zették a mindennapos testnevelés bevezeté-
sével kapcsolatos módosításokat is.   

* * *
Martfû Város Önkormányzatának 

Gyermekjóléti és Szociális Szolgáltató 
Központjának alapításával, az új intéz-
mény alapító okiratának és szakmai prog-
ramjának elfogadásával folytatódott a tes-
tületi ülés.

A képviselõ-testület ez év júniusában 
döntött a Szolnoki Kistérség Többcélú 
Társulásából történõ kiválásról, azzal, 
hogy a társulás által ellátott feladatokat ön-
állóan kívánja megszervezni. Ezt követõen 
elkezdõdött a társulás keretén belül végzett 
feladatok az önkormányzat által történõ el-
látása szervezeti kereteinek, személyi, tár-
gyi feltételeinek kialakítása.

A gyermekjóléti és szociális szolgáltató 
központ integrált formában mûködõ szoci-
ális és gyermekvédelmi intézmény lesz, 
több szolgáltatási egységgel. Alapszolgál-
tatásként gyermekjóléti szolgáltatást, csa-
ládsegítést, étkeztetést, házi segítségnyúj-
tást, nappali ellátást (idõsek klubja), a köz-
étkeztetés keretein belül gyermekétkezte-
tést és szociális étkeztetést végez majd az új 
intézmény, amelynek székhelye a Városhá-
zán lesz.

A kistérségi ellátásból való kilépés mel-
lett, a saját ellátásba vétel egyik okaként a 
Gondoskodás Háza felszámolását, mûkö-
dési engedélyének visszavonását jelölte 

ÖNKORMÁNYZAT
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meg az ülésen dr. Kiss Edit. Azt is megtud-
tuk, hogy arányaiban hasonló összeget fog 
az önkormányzat az egységes ellátórend-
szerben költeni, mint amit eddig, részfela-
datonként ezekre a területekre fordított. A 
gyermekjóléti és családsegítõ szolgálat ko-
rábbi épületében szociális bolt kialakítását 
tervezi az önkormányzat.

A szociális, foglalkoztatási és egészség-
ügyi bizottság hónapok óta foglalkozik a 
helyi gyermekvédelmi és szociális intéz-
mény létrehozásával. Gonda Istvánné bi-
zottságvezetõ reméli, hogy jobb és színvo-
nalasabb ellátást biztosít az intézmény az itt 
élõk számára. Arra is emlékeztetett, hogy 
rendkívüli mértékben bõvül a szociálisan 
rászorulók köre, ami számos többletfelada-
tot jelent majd az új intézménynek.

– Hatalmas feladat, egyre nehezebb a 
szociális problémákkal megküzdeni – erõ-
sítette meg dr. Kiss Edit. – A magunk meg-
oldott feladatellátással ellátás közelbe ke-
rül a rendszer. A lakosságnak éreznie kell, 
hogy mellettük állunk, ezért hozzuk létre az 
új intézményt, remélhetõleg magas szintû 
szociális ellátásokkal.

(Folytatás, beszámoló a további képviselõ-
testületi döntésekrõl a következõ lapszámban.)

Herbály Jánosné

AKTUÁLIS

Áramszünet, gallyazási felhívás

Az E.ON Tiszántúli Áramhálózati Zrt. ar-
ról tájékoztatta az önkormányzatot, hogy 
2012. november 8-án 7.30 órától várható-
an 15.30 óráig Martfû egyes területein, kar-
bantartási munkálatok miatt, áramszünet 
lesz.

Egy másik felhívásban arra kéri az ingat-
lantulajdonosokat a szolgáltató, hogy ingat-
lanjaikon gondoskodjanak az áthaladó elek-
tromos légvezetékek biztonsági övezetén 
belül található növényzet eltávolításáról.

Az E.ON Tiszántúli Áramhálózati Zrt. tá-
jékoztatói itt olvashatók.

ÁRAMSZÜNET
Tisztelt Ügyfelünk!
Folyamatos korszerûsítést hajtunk végre 

hálózatunkon. A tervszerû beavatkozások 
biztonságos elvégzése érdekében elenged-
hetetlen a vezeték idõszakos feszültség-
mentesítése. A szükséges munkálatok elvég-
zésének érdekében 2012. november 8-án 
7.30 órától várhatóan 15.30 óráig Martfûn 
a Szolnoki u. 123. (Fémipari üzem), Szolno-
ki u. MÁV állomás, Szent István tér 1. Ön-
kormányzati Hivatal (Szolnoki u. kamera) 
területén áramszünet lesz.

A balesetek megelõzése érdekében fel-
hívjuk figyelmét, hogy az áramszünet ideje 
alatt hálózathoz csatlakoztatott áramfejlesz-
tõt használni csak az E.ON-nal megkötött – 
a leválasztás feltételeit tartalmazó – üzemvi-
teli megállapodás elõírásai szerint szabad!

Ezzel kapcsolatos bejelentést az 56/506-
148 telefaxon, vagy az 56/506-100/47201 
telefonon várunk! 

A szolgáltatás átmeneti szüneteltetése 
miatt kérjük megértését! A tervezett üzem-

szünetekrõl internetes oldalunkon tájéko-
zódhat: www.eon-hungaria.com

GALLYAZÁSI FELHÍVÁS
Kérjük a tisztelt ingatlantulajdonosokat, -

kezelõket és -használókat, hogy ingatlanjai-
kon gondoskodjanak az áthaladó elektromos 
légvezetékek biztonsági övezetén belül ta-
lálható növényzet eltávolításáról!

Miért fordulunk Önhöz?
– Mert mindez az Ön tulajdonát, illetve az 

Ön által használt ingatlant érinti.
– Mert a fák, bokrok ágainak visszavágá-

sa során Ön tudja maximális mértékben 
szem elõtt tartani saját kertészeti, esztétikai 
szempontjait.

– Mert a szabálysértésekrõl szóló 
218/1999 (XII.28.) kormányrendelet 130 § 
(1) bekezdése alapján pénzbírsággal sújtha-
tó az, aki nem növénymentesíti a villamos-
mû biztonsági övezetét.

Biztonság mindenekelõtt!
Kérjük, mindenképpen jelentse be a galy-

lyazás idõpontját, hogy az érintett szakaszo-
kat a munka megkezdése elõtt feszültség-
mentesítsük! A bejelentés elmulasztásából 
és a feszültségmentesítés elmaradásából a-
dódó esetleges balesetekért nem vállalunk 
felelõsséget!

A bejelentést a következõ telefonszámon 
teheti meg: 06 40/210-210

Felhívjuk figyelmét, hogy az áramszünet 
idõpontja nem vonatkozik a gallyazási felhí-
vásra! Kérjük, gallyazási szándékát minden 
esetben jelezze kollégánknak a fenti telefon-
számon!

E.On Tiszántúli Áramhálózat Zrt.

Heineken Önkéntes nap - 
Közterületi padokat festettek

A Heineken Hungária Zrt. Martfûi Sör-
gyárának dolgozói, önkéntes munka kereté-
ben, köztéri padokat festettek október 29-én, 
szombaton délelõtt. A padok felújításához 
szükséges festéket és alapanyagot, további 
felajánlásként, ugyancsak a társaság biztosí-
totta.

Mielõtt a munka elkezdõdött, dr. Kiss E-
dit köszöntötte a Heineken munkatársait, és 
azt a kezdeményezést, amellyel segítenek 
megszépíteni a várost. – Mindig fontos szá-
munkra, ha valakik önkéntesen munkát, te-
vékenységet ajánlanak a városnak, mert ez-
által alakul a kölcsönös kötõdés, hogy meg-
becsüljük egymás tevékenységét – hangsú-
lyozta városunk polgármestere. A Heineken 
Önkéntes nap résztvevõi számára emlékla-
pot adott át, majd finom ebéddel is kifejezte 
az önkormányzat köszönetét.

A Heineken Hungária Zrt. több száz dol-
gozót foglalkoztat országszerte, a Martfûi 
Sörgyárral pedig a környék egyik jelentõs 
munkaadója. Fontosnak tartják, hogy azok-
nak a közösségeknek, városoknak, ahol je-
len vannak, segítsék fejlõdését, problémái 
megoldását.

Martfû és környéke ebbõl a szempontból 
kiemelten fontos számukra, mert sok dolgo-
zójuk itt él. A Heineken Hungária kultúrájá-
nak is része, és dolgozóik is jelezték, hogy a 
vállalati programok mellett, szívesen tenné-
nek õk maguk is a városért.

A mostani az elsõ, három helyszínen 
megrendezett Önkéntes nap volt. Sopron-
ban, Martfûn és Budapesten összesen 40 
kolléga segítette önkéntesen egy-egy szá-
mukra fontos cél megvalósítását. 

Korábban, a Heineken Hungária Martfû-
ért jótékonysági programmal összekötve, 
Martfûn már két alkalommal szerveztek ön-
kéntes programokat. Közel egy éve a Bánya-

gödör fásításánál dolgoztak közösen a helyi 
lakosokkal, tavasszal pedig a Szolnoki út vi-
rágosításánál a Martfûi Városszépítõ Egye-
sülettel.

Most a Településellátó Szervezettel mû-
ködtek együtt, és az általuk kijelölt köztéri 
padokat újították fel. Munkájukra, a Szent 
István téren, az egyik padon elhelyezett 
táblácska is emlékeztet. Herbály Jánosné
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FEGYVERNEK ÉS VIDÉKE KÖRZETI
   TAKARÉKSZÖVETKEZET MARTFÛI

    KIRENDELTSÉGE
5435 Martfû, Május 1. út 14. Tel.: 56/580-523, Fax: 56/580-524

Boldog új évet kívánunk minden kedves ügyfelünknek!

• Személyi hitel

• Takarékszövetkezeti jelzálog hitel

• Szabadfelhasználású hitel

• Költségcsökkentõ személyi hitel

• Mezõgazdasági termelõk egységes 
területalapú támogatása!

BETÉTLEKÖTÉS EGYEDI 
ELBÍRÁLÁSSAL

• Személyi hitel

• Adósságkezelõ hitel kedvezõ feltételekkel

• Lakossági, vállalkozói számlavezetés

• Internetbank

Hívjon, keressen minket!

Rendõrségi hírek 

Cserényi Iván õrsparancsnok jelentése a-
lapján.

Szeptember 9-én egy martfûi lakos tett 
bejelentést, miszerint egy közösségi oldalon 
egy személy valótlan tényeket, kijelentése-
ket tett közzé róla. Az ügyben közigazgatási 
eljárás indult.

Szeptember 9-én a koradélutáni órákban 
a Simon F. úti bolt elõtt egy személy ittassá-
ga miatt a bolt elé kihelyezett paravánra e-
sett, melynek során szabálysértési értékre el-
követett rongálás történt. 

Szeptember 13-án szabálysértési felje-
lentés készült három tiszaföldvári és egy ci-
bakházi lakossal szemben, akik kerékpárral 
közlekedtek Martfû belterületén, kötelezõ 
tartozékok nélkül.

Szeptember 12-én a Landler J. úton halá-
los kimenetelû közlekedési baleset történt az 
esti órákban. Egy lovas kocsit hajtó tisza-
földvári személy árokba hajtott, melynek so-
rán olyan súlyos sérüléseket szenvedett, 
hogy a helyszínen életét vesztette.

Szeptember 15-én a martfûi vasútállo-
másnál a helyi járõrök egy szolnoki eltûnt 
személyt igazoltattak, majd a Szolnoki Ren-
dõrkapitányságnak átadták. 

Szeptember 24-én a Tisza-parti garázsso-
ron 3 martfûi lakos tett bejelentést arról, 

hogy egy garázst feltörtek, valamint két 
to-vábbi garázst is próbáltak feltörni. Lopási 
kár nem keletkezett. 

Szeptember 30-án egy martfûi lakossal 
szemben szabálysértési feljelentés készült, 
mert a tiltó tábla ellenére a 442-es számú fõ-
úton kerékpározott.

Október 1-én egy martfûi lakos kerékpár-
lopásról tett bejelentést. Nõi, Csepel típusú, 
zöld színû kerékpárját õrizet nélkül hagyta a 
József A. úton, ahonnan ismeretlen tettes el-
tulajdonította. A lopási kár 15 ezer forint. Az 
ügyben eljárást indult.

Október 7-én hajnali fél egykor egy me-
zõtúri lakost vontak ellenõrzés alá. A sze-
mély körözés alatt állt, az adategyeztetést 
követõen lakására bocsájtották. 

Október 14-én a hajnali órákban Martfû 
belterületén egy gépkocsivezetõvel szem-
ben büntetõ feljelentés készült ittas gépkocsi 
vezetés megalapozott gyanúja miatt. Az ál-
tala elkövetett egyéb szabálysértések miatt 
külön feljelentés készült.

Október 12-én egy martfûi tett bejelen-
tést, miszerint fia bántalmazta, és 47 ezer Ft 
nyugdíját ellopta. A rendõrök igazoltatás alá 
vonták a bejelentõ fiát, a bejelentõ azonban 
végül nem kívánta könnyû testi sértés és lo-
pás miatt fia felelõsségre vonását.

Október 13-án egy martfûi lakossal 
szemben, igazolás megtagadása miatt, elõál-

lítás történt adatai egyeztetése céljából a 
martfûi rendõrõrsre.

Október 15-én tiszaföldvári lakossal 
szemben történt feljelentés Martfû belterü-
letén, ahol kötelezõ tartozékok nélkül kerék-
pározott a feljelentett személy. 

Október 14-én a déli órákban Martfû kül-
területén a 442-es fõúton egy szolnoki lakos-
sal szemben lejárt mûszaki érvényesség, va-
lamint hivatalbóli ideiglenes kivonás miatt  
szabálysértési feljelentés készült. A forgalmi 
engedély és a rendszámtáblák a helyszínen 
elvételre kerültek.                Magyar Mária

HULLADÉKSZÁLLÍTÁS
HÉTFÕ HELYETT PÉNTEKEN

Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, 
hogy a Remondis Kft. szolgáltatási terü-
letén 2012 második féléven, az ünnepre 
való tekintettel az ürítési rend a követ-
kezõk szerint módosul:

Október 22. hétfõ helyett október 
19. péntek.

Kérjük a lakosságot, hogy a gyûjtõ 
edényzetet reggel 7 óráig helyezzék ki a 
közterületre, ahol a gyûjtõjármû bizton-
ságosan el tudja végezni az ürítést.

Remondis Kft.
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2• 48 m -es, 2. emeleti, Ifjúság úton lévõ lakás eladó, sürgõsen. Érdeklõdni: 06 20-968-
4817

• Házilag hízlalt disznó fele eladó Tiszaföldváron, november 26-i vágással. Érdeklõdni: 
06-70-3806-187

2• Martfûn, Május 1. u. 16. II. emeleti (szoba, konyha, fürdõszoba, pince, kamra), 34 m -es 
lakás eladó. Érdeklõdni: 30/476-4933, 56/313-594, este.

• Eladó EL-GO elektromos meghajtású, háromkerekû moped. Négy évet zárt térben 
használták, megkímélt állapotú. Érdeklõdni: 56/451-643

• Martfûn a Hõsök terénél földszintes, elõkertes, 1 szobás, cirkófûtéses lakás minimál 
rezsivel eladó. Érd.: 06 70/705-8699. Irányár: 5,5 M Ft.

• Budapest, IV. kerületében, Szent László téri gázkonvektoros, összkomfortos, 
2igényesen és fiatalosan felújított 37m -es lakás eladó. Csendes, nyugodt környezetben, 

hozzátartozó pincével együtt. Egyedülállóknak, pároknak, tanulóknak ideális 
választás. Érdeklõdni: 06 30 960 8271 
http://openhouse.hu/hu/ingatlan/reszletek/34031-budapest-iv-ker-tarsashazi-lakas/

•  Martfûn, újvárosban olcsó családi ház eladó, áron alul, sürgõsen. Lakótelepi csere 
érdekel. 06/20-482-7638

2012. szeptemberMelléklet

Mama 66, Tata 70

BOLDOG SZÜLETÉSNAPOT 
A születésnapi meglepetést szeret-

nénk megköszönni, ami nagyon jól 
sikerült, és a kis verset, amit írtak:

Lányunknak Juditnak, vejünknek 
Misinek és unokáinknak, Tamásnak és 
Dávidnak.

Fiunknak, Sándornak
Lányunknak Mariannak és unokánk-

nak, Mariannkának, férjének Gyurinak, 
dédunokánknak, Zoé Izabellának.

Köszönettel: 
Pesti Sándorné, Pesti Sándor

„Az apukánk 70 éves, mesterember, 
de nem céges.

Anyukánk meg 66, a konyhába 
pattanhat.

Tata szerel, fúr, farag, hisz 
ezermester, javítgat.

A mama süt, fõz, mosogat, a 
családunknak sokat ad.

Mindig mindent megcsinálnak, ha 
szólunk nekik, készen állnak.
Mi nagyon szeretünk titeket, sok 
boldog születésnapot nektek!” 

SEBÉSZETI 
MAGÁNRENDELÉS 

SEBÉSZETI 
MAGÁNRENDELÉS 

Minden csütörtökön: 
17,30 - 18,30 óráig!

– Ambuláns mûtétek 

Rendel: 

Tel.: 06-30/246-1348

Martfûn, az Egészségházban

• aranyér, • visszér, • sérvek, 
• epekõ, • emlõelváltozások.

(benõtt köröm, bõrelváltozások,
zsírdaganatok)

DR. TUKORA ISTVÁN
sebész  adjunktus

A Játékvár Óvoda és Bölcsõde
Portyázó Porontyok Alapítványa

002012. november 10-én 19  órai 
kezdettel

„IRÁNY A VADNYUGAT!” BÁLT 
rendez

Helye: Martfû Városi Mûvelõdési 
Központ

Jegyek elõvételben, asztalfoglalással
az óvodákban és a bölcsõdében 

vásárolhatók 
1. 500 Ft-os áron.

Zenél: TRAFFIC BAND

Meglepetés produkciók, „vadnyugati” 
hangulat, tombola, 

büfé, hidegtálak , tánc, szórakozás.
A bál bevételét a Játékvár Óvoda és 

Bölcsõde gyermekeire fordítjuk.

Mindenkit szeretettel várunk!

LOMTALANÍTÁS

Értesítjük a lakosságot, hogy õszi 
lomtalanításunkat 

2012. november 17-én,  szombaton 
végezzük. 

A szokásoknak megfelelõen az elszál-
lítandó hulladékot (szállítható állapot-
ban) november 16-án, péntek estig szí-
veskedjenek kirakni.

ELEKTRONIKAI
HULLADÉKGYÛJTÉS

2012. november 17-én, szombaton, 
9-12 óráig minden használaton kívüli, 
korábban árammal mûködõ gépet, készü-
léket le lehet adni a Mártírok úti volt 
iskolaépület udvarán.

A lomtalanítás ideje alatt munkatár-
saink és a Martfûi Polgárõrség tagjai 
fokozott figyelemmel kísérik a guberálók 
tevékenységét. Ellenük köztisztasági 
szabálysértés miatt indulhat eljárás, ha 
gondatlanságot illetve szemetelést ta-
pasztalunk.

Településellátó Szervezet

A tiszaföldvári Római Katolikus 
Egyházközség tisztelettel meghívja Önt, 
kedves családját és barátait Martfûre a 
Szent Tamás templomba, 2012. október 
28-án, vasárnap délután 17 órára a 
„Hontalanság hitvallása” címû Wass 
Albert emlékmûsorra.

Elõadók:
Varga Zsuzsa - gitár, ének 
Csák László - hangszerek, ének
 Pozsár Ferenc - elõadómûvész
 Varga Nándor - versmondó, a Kultúra 

Lovagja 
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Szakmai fórum Targovistében
Szeptember 27-30. között szakmai talál-

kozón vettünk részt a romániai Targoviste 
városában. Martfû Város Önkormányzata és 
Targoviste sikeres pályázatot nyújtott be a 
Comenius Régiós Együttmûködések kereté-
ben zajló, az Önkéntes szolgálat egy jobb 
életért elnevezésû, 2 éves Európai Uniós 
projektre.

gattuk azt a beszámolót, amely egy olyan 
bentlakásos iskolában végzett munkáról 
szólt, ahol olyan szegény gyerekek tanulnak, 
akikrõl a szüleik nem tudnak gondoskodni. 
Rengeteg segítséget kapnak az önkéntes te-
vékenységek eredményeként, de nem ele-
get. Igazán emberpróbáló feladat az, ame-
lyet õk végeznek itt. Problémaként azt emlí-
tették, hogy nincs elég önkéntes, sokkal több 
segítségre lenne szükség.

Szüreti mulatság
Szeptember 15-én Tiszakürtre kirándul-

tunk. A délelõtti órákban megtekintettük a 
tájházat. Számunkra eddig ismeretlen tár-
gyakkal, eszközökkel ismerkedtünk meg. A 
gyönyörû napsütéses idõben nagy sétát tet-
tünk a folyóparti ártéri erdõben, a gróf Bolza 
József által alapított arborétumban.

Kellemesen elfáradva érkeztünk a Mûve-
lõdési Házba, ahol finom ebéd várt bennün-
ket.

Délután hintó-fogatos felvonulás volt Ti-
szakürt utcáin. A bíró toborzó beszéddel, a 
népviseletbe öltözött táncosok tánccal, szõ-
lõ- és borkínálgatással csalogatták az embe-
reket az esti szüreti bálba. A szüreti mulat-

ságban mi is felléptünk néptánccal a közön-
ség és a szüleink nem kis örömére. Nagy él-
mény volt a mûsort követõ sétakocsikázás. A 
Helytörténeti Múzeum udvarán kenyérlán-
gost sütöttek nekünk vacsorára. Jólesett a 

Hulladékgyûjtés
Vas- és papírhulladék gyûjtési napot szer-

veztünk szeptember 26-án. Az õszi, és majd 
a tavaszi gyûjtések elsõdleges célja is a kör-
nyezettudatos nevelés kialakítása, másodla-
gos törekvés a közösség osztálypénzének 
gyarapítása, kirándulások támogatása. 

A kora reggeltõl késõ délutánig tartó ke-
mény munka meghozta a gyümölcsét. Min-
denkinek köszönjük a részvételt, a sok kitar-
tást, és persze a rengeteg papírt és vashulla-
dékot!

A Magyar Diáksport Napja

A Magyar Diáksport Napja rendezvény-
sorozaton iskolánk tanulóifjúsága (479 fõ) 
és tanárai teljes létszámban vettek részt 
szeptember 21-én. A sportnapot a 2012 mé-
ter futással indítottuk, majd a sportudvaron 
zenés látványtornán mozgott iskolánk apra-
ja-nagyja. 

Ezt követõen az alsó és felsõ tagozat a vá-
ros sportlétesítményeiben az alábbi progra-
mokon vett részt: kosárlabdázás, röplabdá-
zás, tollasozás, floorball, kerékpáros ügyes-
ségi verseny, gyalogtúra, úszás és vízi vetél-
kedõ, önvédelmi csoport, métázás, játékos 
sor- és váltóverseny, football játék.

A sportnap sikerét jelzi, hogy diákjaink 
lelkesen, önfeledten, fáradhatatlanul küz-
döttek, versenyeztek, játszottak ezen a szép 
õszi napon. Szívesen vennének részt az év 
többi napján is hasonló eseményen.

K. Nagy Katalin

Targoviste Dombrovita megye, Martfû az 
Észak-Alföldi Régió képviseletében vállal-
ta, hogy megkísérli javítani az önkéntes te-
vékenységek hatékonyságát, illetve az ön-
kéntes munka elterjesztését a saját régióban.

Romániai partnereink workshopot szer-
veztek erre az alkalomra, ahová meghívták a 
környezõ települések iskoláinak képviselõit, 
vezetõit. A találkozó elõtt megvizsgáltuk az 
elõzõ év kérdõíves felméréseinek eredmé-
nyeit, megbeszéltük a megvalósult önkéntes 
akciók hatékonyságát, felkészültünk a má-
sodik év munkatervének közös elkészítésé-
re, a közös honlap fejlesztésére akciótervet 
dolgoztunk ki. A cél az volt, hogy megosz-
szuk egymással a jó gyakorlatokat, tanulhas-
sunk egymástól, megalapozzuk a közös e-
gyüttgondolkodás jövõbeni terveit.

Részt vettek a regionális találkozón a he-
lyi Vörös Kereszt, a Rotary Klub Ifjúsági Ta-
gozatának képviselõi, egyéb civil szerveze-
tek és iskolák osztották meg a szerzett ta-
pasztalatokat, beszéltek az elért eredmé-
nyekrõl és kudarcokról. Nehéz szívvel hall-

az óvodásokat is be tudják vonni a találé-
kony óvó nénik az önkéntes munkába. Vall-
juk, hogy már egészen pici korban meg kell 
tanítani a gyerekeknek, hogyan tudjanak ön-
zetlenül segíteni egymáson. Elismerõen nyi-
latkoztak az iskolában zajló sokrétû önkén-
tes tevékenységrõl, és irigykedve hallgatták, 
hogy milyen jelentõs mértékben számítha-
tunk a szülõk támogatására, segítségére.

Meglepõdtek azon, hogy a városban mi-
lyen sokrétû sportolási lehetõség nyílik a 
gyerekek számára, s az ehhez szükséges fel-
tételek biztosításában számíthatunk az 
önkormányzat segítségére.

A szakmai fórum zárásaként azt a végsõ 
következtetést fogalmaztuk meg, hogy jó 
úton haladunk, de még sok munka vár ránk 
az önkéntes munka népszerûsítésében, a kö-
zösségi problémák önkéntes munkával tör-
ténõ megoldásában. 

Nagyon fontos, hogy ne várjuk a segítsé-
get, tegyük meg az elsõ lépéseket,  kopogtas-
sunk be az ajtókon, keressük meg a lehetsé-
ges résztvevõket, támogatókat. Szabó Józsefné

Nagy érdeklõdéssel fo-
gadták a mi bemutatónkat 
is. Példaértékû volt szá-
mukra az, hogy a martfûi 
önkormányzat hogyan ké-
pes megmozgatni a legki-
sebbektõl a legidõsebbekig 
a város lakóit a közös célok 
érdekében, legyen szó a 
környezetünk szépítésérõl, 
karácsonyi ajándékmû-
sorról, Mindenki Karácso-
nyáról vagy Jótékonysági 
Vásárról. Csodálkozva néz-
ték és hallgatták, hogy már 

forró, kemencében 
sült tészta és a frissen 
satult must. Renge-
teg élménnyel gaz-
dagodva tértünk ha-
za Martfûre. Megis-
merhettük a falusi 
emberek szokásait, 
ételeit, munkájuk-
hoz, mindennapi éle-
tükhöz kapcsolódó 
eszközeiket.

Köszönjük a tiszakürti emberek kedves-
ségét, szüleink segítségét e szép õszi kirán-
dulás megszervezéséért.

4.a osztály
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A Damjanich János Szakképzõ Iskola, 
Gimnázium és Kollégium diákjai 2012. ok-
tóber 5-én emlékeztek meg az aradi vérta-
núkról. Az ünnepi mûsort a 9.A osztály tar-
totta, osztályfõnökük, Csomorné Fülöp Má-
ria tanárnõ vezetésével, a meghívott vendé-
geknek és az osztályok képviselõinek.

A zenés, verses megemlékezés után a 
József Attila Általános Iskola és a Damja-
nich János Szakképzõ Iskola, Gimnázium és 
Kollégium diákságának képviselõi elhe-
lyezték koszorúikat a középiskola udvarán 
álló kopjafánál.

120 percig mozogtak – 
Sporteszközöket nyerhetnek

A martfûi diákok is bekapcsolódtak a 
Magyar Diáksport Szövetség által meghir-
detett Magyar Diáksport Napja tanévkezdõ 
szabadidõsportos országos eseménysorozat-
ba. A szervezõk célja az volt, hogy Magyar-
ország összes iskolájában minden diák lega-
lább 120 perc idõtartamban sportoljon. 
Szeptember 21-én, pénteken délelõtt futot-
tak, kerékpároztak, tornáztak, túráztak, vagy 
labdajátékokkal töltötték az elõírt idõt a he-
lyi általános- és középiskolások.

Nagy sikert aratott az általános iskolások 
körében a látványtorna, amelyen az iskola 
valamennyi tanulója együtt mozgott, színes 
pólóikkal látványos képet alkotva.

A diáksport napi futótáv hossza jelké-
pesen 2012 méter volt. Az általános- és kö-
zépiskolások egyaránt lefutották ezt a távot. 

A Damis diákok a kellemes, nyárias idõ-
ben jó hangulatban teljesítették az iskola és a 
sörgyár közötti túrát is.

A József Attila Általános Iskola valamint 
a Damjanich János Szakképzõ Iskola, Gim-
názium és Kollégium a diáksport napja ren-
dezvényhez való csatlakozással, a mozgás 
örömén túl, számos sporteszközre is pályáz-
hat, reméljük, sikerrel.     Herbály Jánosné

2012. október 9-én délután 17 órára a 
Damjanich János Szakképzõ Iskola, Gim-
názium és Kollégium végzõs diákjai Csibe-
avatóra várták a 9. évfolyam tanulóit és osz-
tályfõnökeit. A vetélkedõt a 12.A osztály 
szervezte.

Rövid bemutatkozás után, a tréfás fela-
datok végrehajtása során a csibék és a kis-
kakasok számot adhattak rátermettségük-
rõl, ének- és tánctudásukról, tájékozottsá-
gukról, csipoghattak szerelmes szavakat, 
kukorékolhattak a kakasülõ tetejérõl.

Jónás Gábor tanár úr is teljesítette a rá 
kiszabott feladatot, így a hónapos csibék 
mellett õ is iskolánk „baromfi nemzetsé-
gének” teljes jogú tagjává vált.

Az eskütétel után került sor az eredmény-
hirdetésre és az oklevelek átadására. A 
vetélkedõt a 9.E osztály nyerte.

A rendezvény alatt az éhes csibéket itató 
és etetõ (büfé) várta. 

A szervezõk (az IDB és a 12.A osztály) 
köszönetet mondanak mindenkinek, akik se-
gítséget nyújtottak a rendezvény sikeres le-
bonyolításához!

Csibék a Damiban

Arany fokozatot ért el a Kossuth Nyug-
díjasklub Népdalköre a Népzenei Együt-
tesek Országos Minõsítésén. A minõsítõ 
hangversenyt október 6-án, Szolnokon 
rendezték meg.

Az országos versenyre az áprilisban, 
ugyancsak Szolnokon megrendezett 
kistérségi versenyrõl jutottak tovább, di-
cséretes oklevéllel. A kórus mostani, arany 
minõsítése egyben belépõt jelent a jövõ évi 
országos megmérettetésre, ahol már az 
Aranypáva díj elérése a céljuk.

A nyugdíjasklub népdalkörének 14 tagja 
van, 10 hölgy és 4 férfi. A népdalkör 16. éve 
mûködik. Ebben a felállásban januártól 
énekelnek, amikortól, az önkormányzat és 

Céljuk az Aranypáva díj

EZ TÖRTÉNT

Az aradi vértanúkra emlékeztek

a képviselõ-testület tagjainak támogatásá-
val új karnagy, Terjéki Katalin énektanár 
segíti a szakmai munkájukat.

A kórusminõsítõ hangversenyen Bod-
rogi népdalcsokrot adtak elõ, Vass Lajos 
feldolgozásában. Egységes, szép öltözé-
kükért, amely a martfûi zászló színeit hor-
dozza, külön dicséretet kapott a kis közös-
ség – tájékoztatott Tóth-Fekete Mihályné, a 
nyugdíjasklub vezetõje, aki maga is aktív 
tagja a népdalkörnek. 

A Kossuth Nyugdíjasklub Népdalköre 
többször színesíti helyi önkormányzati és 
kulturális programjainkat, de számos me-
gyei és országos rendezvényen is fellépnek. 
A kórus tagjai méltán büszkék arra, hogy 
ilyen eredményesen képviselhették Martfû 
városát. 

Herbály Jánosné
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Irodalmi mûsorok, zenés-verses délutánok egy héten át – 
Õszi könyvtári napok Martfûn

Október 1-7-ig várta vendégeit idén az 
Országos Könyvtári Napok rendezvényso-
rozat a Városi Könyvtárban. A programkíná-
lat, mint ahogyan az elõzõ években, most is  
bõséges volt. A könyvtár rendszeres látoga-
tóin túl mindenki találhatott életkorához, ér-
deklõdéséhez való rendezvényt. Naponta 
más-más témakörhöz kapcsolódva sokféle 
elõadásra, beszélgetésre, könyvbemutatóra, 
olvasáshoz kötõdõ játékra, zenei eseményre 
várták az érdeklõdõket.

 A nyitóprogram Zámbori Soma Ka-
zinczy- és Radnóti-díjas színmûvész, szink-
ronszínész „Isten kezében” címû verses pó-
diummûsora volt. Elõadására sokan kíván-
csiak voltak, több mint nyolcvanan hallgat-
ták a szórakoztató, szívhez szóló költemé-
nyeket. Zámbori Soma közvetlenségével, 
rögtönzõkészségével családias hangulatot 
teremtett a könyvtár könyvei között.

A Népmese Napja alkalmából a könyvtár 
szeptember elején rajzpályázatot hirdetett 
„Elek apó meséi” címmel, alsó tagozatos 
gyerekeknek. A kisiskolások körében min-
dig népszerû ez a pályázat, melyre az idén 
111 munka érkezett.  A szép rajzokat zsûri 
értékelte, majd évfolyamonként osztották ki 
a legjobb rajzokért járó helyezéseket. 
Könyvjutalmakkal és különdíjakkal köszön-
tötték a könyvtár dolgozói a mesébe illõ raj-
zok alkotóit, arról is gondoskodva, hogy 
senki ne menjen haza üres kézzel.  A legna-
gyobb ajándék Szûcs Miklós lelket melen-
getõ mûsora volt, mellyel közel 150 kisgyer-
mek számára varázsolta a mesemondó izgal-
massá ezt a délutánt. 

„Pusztáról a Parlamentbe” – Farkas Im-
re országgyûlési képviselõ (1994-2010) 
könyvbemutatója szolgált érdekességül a 
szerda délutáni közönségnek. A volt politi-
kus mesélt családjáról, gyökereirõl, múltjá-
ról és jelenérõl, könyve születésérõl. Köz-
vetlen beszélgetés, érdeklõdõ kérdések és 
válaszok hangzottak el a családias hangvéte-
lû könyvtári programon.  

Blogoljunk Nagyi! – rendhagyó délután a 
könyvtári hét negyedik napján, amikor 
nagyszülõk internetezhettek unokáikkal, is-

kat hagyományosan a könyves vasárnap 
zárta, mely kiemelt napja volt a tartalmas 
hétnek. A szórakoztató programok között 
szerepelt a népszerû bakfisparádé, és idén 
sem maradtak el a kvízjátékok. Az irodalom 
kedvelõi martfûi költõk megzenésített 

verseit hallgathatták meg „Az égi vándor 
dala” címû elõadásban, melyben közremû-
ködött Holló Eszter, Holló János és Kõvári 
Gergõ.

Az ezt követõ és egyben a könyves vasár-
napot záró program bensõséges hangulatú 
családi beszélgetéssel fejezõdött be, mely 
során a Holló család mutatkozott be zenés 
mûsoruk közönsége számára.

Magyar Mária

merkedve a vir-
tuális kapcso-
lattartás lehetõ-
ségeivel.  

Pén t eken  a  
vártnál is több 
könyvtár látogató 
vette igénybe az 
egész napra biz-
tosított ingyenes 
internet haszná-
latot.

Az Országos 
Könyvtári Napo-

November 1-tõl várhatóan életbe
lépõ KRESZ módosítások
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Az elfogadó szeretet mindannyiunk számára létszükséglet

Martfû adott otthont a Fogyatékkal Élõk 
Országos Találkozójának szeptember 21-
én, pénteken. A rendezvény házigazdája a 
Mozgássérültek Martfûi Klubja volt, amely-
nek tagjai a találkozó közel 170 résztvevõ-
jével, mozgáskorlátozottakkal, fogyatékkal 
élõkkel együtt ünnepelték a martfûi közös-
ség fennállásának 20. évfordulóját.

Orosházáról, Csongrádról, Mezõtúrról, 
Szentesrõl, Szolnokról, Gyuláról és Békés-
csabáról is érkeztek vendégek, és szívesen 
látták a helyi társklubok, közösségek tagjait 
is. A rendezvényt a Martfû Városi Nyugdí-
jasklub, a Kossuth Nyugdíjasklub, a Hallás-
sérültek Klubja és a Cukorbetegek Klubja 
tagjai is megtisztelték jelenlétükkel.

A vendégek között üdvözölhettük dr. 
Kiss Edit polgármestert, dr. Urbán-Szabó 
Bélát, a Mozgássérültek Jász-Nagykun-
Szolnok Megyei Egyesületének elnökét, 
Gonda Istvánnét, az Egészségügyi, Foglal-
koztatási és Szociális Bizottság vezetõjét, 
Tarjányiné Tasnádi Editet, az Oktatási, Mû-
velõdési, Sport, Civil- és Egyházi Kapcsola-
tok Bizottsága vezetõjét is.

Mucsi Józsefné Ibolya, a Mozgássérültek 
Martfûi Csoportjának vezetõje nagy öröm-
mel köszöntötte Hollósi Mihály urat, a moz-
gássérültek helyi közösségének két évtized-
del korábbi megalapítóját, akinek aktív, ál-
dozatos munkájáért a csoport tagjai nevében 
is köszönetet mondott.

– Az elmúlt 20 év alatt különbözõ korsza-
kokat éltünk át, voltak jobb idõszakok és 
voltak problémák is, de a csoport megma-
radt, és most már megint kiválóan mûködik, 
méltán ünnepeljük ezt a kerek évfordulót – 
hangsúlyozta Hollósi Mihály. – Azt kívá-
nom, hogy az utánunk következõk, akik ha-
sonló sérültséggel rendelkeznek, azok is i-
lyen jó közösségben tudjanak tevékenyked-
ni a továbbiakban.

– A fogyatékkal élõk jelenleg az Európai 
Unió lakosságának a 15%-át képviselik. E 
népes csoport tagjai ugyanolyan jogokkal 
rendelkeznek, mint bármely más európai 
polgár. Fel kell azonban ismernünk: a fogya-
tékkal élõk jogainak biztosítása csak úgy le-
hetséges, ha kiemelten kezeljük az õket érin-
tõ sokrétû problémákat, ha velük szemben 
pozitív diszkriminációt gyakorlunk – hang-
súlyozta a találkozón dr. Kiss Edit polgár-
mester. 

– Önkormányzatunk hosszú ideje kiemelt 
figyelmet fordít a fogyatékossággal élõ em-
berek segítésére, a tényleges esélyegyen-
lõség megteremtésére. Nagy örömünkre 
szolgál, hogy immár 20 éve mûködik Mart-
fûn egy olyan társadalmi szervezet, amely 
felvállalta a mozgáskorlátozott emberek ér-
dekeinek képviseletét és védelmét, a moz-
gáskorlátozott emberek megsegítését. Kü-
lön öröm, hogy az utóbbi idõben ez a szerve-
zet újjáéledt, a tevékenységét fokozta. Egyre 

embereknek biztosítanak. A meghitt közös-
ségen keresztül nyújtják egymásnak is az el-
fogadó szeretetet, a nagyobb biztonság érzé-
sét, amely mindannyiunk számára létszük-
séglet – fogalmazott városunk polgármes-
tere.

– A magunk részérõl a martfûi csoport 
számára megadunk minden támogatást, de a 
közösség, mint olyan, önállóságot élvez. 
Martfûn a sérült emberekre, mindegy, hogy 
milyen sérültségrõl van szó, mindig nagy 
odafigyelés volt az önkormányzat részérõl is 
– hangsúlyozta dr. Urbán-Szabó Béla, a 
Mozgássérültek JNSZ Megyei Egyesületé-
nek vezetõje. – A megyei egyesületnek 42 
ilyen helyi csoportja van, mint a martfûi. E-
zek a csoportok, egy-egy kivételtõl eltekint-
ve, kiválóan mûködnek, nagyon jó közössé-
get képeznek az adott településeken. A cso-
portjaink többsége 15 évnél idõsebb, ma már 
hagyománya van a mûködésüknek.

Nehéz idõket élünk, ami a sérült embe-
rekre különösen igaz. Sok esetben pont az 
ilyen kis közösségek azok, amelyek kicsit át 
tudják hidalni az egyik napot a másikra az-
zal, hogy együttlétet biztosítanak a szá-
munkra – emelte ki a megyei egyesület ve-

zetõje. Dr. Urbán-Szabó Béla köszönetét fe-
jezte ki Mucsiné Ibikének és a segítõinek a 
találkozó kiváló szervezéséért, és arra bíztat-
ta a jelenlévõket, hogy érezzék jól magukat 
Martfûn.

A házigazdák és a vendégek is kis elõa-
dással készültek erre az alkalomra. A moz-
gáskorlátozottak, fogyatékkal élõk nagysza-
bású találkozója jó hangulatban, egészen ké-
sõ délutánig jelentett kiváló szórakozást, ki-

kapcsolódást a köztünk élõ, mozgásukban 
korlátozott embereknek igazi közösséget te-
remtõ Martfûi Mozgássérültek Csoportja és 
vendégeik számára.           Herbály Jánosné

több embert érnek el, egyre több embernek 
nyújtanak jó közösséget. Rendszeresen részt 
vesznek városunk közéletében és kulturális 
életében, segítséget nyújtanak a városi prog-
ramok lebonyolításában is. Ezért köszönet-
tel tartozunk nekik. A legfontosabb azonban 
a közösség, amelyet a mozgáskorlátozott 

Október 30-án, kedden délután 16 
órakor, a mûvelõdési központban, dr. 
Despotov Svetozar háziorvos elõadást 
tart a cukor-, szív- és érrendszeri 
betegségek megelõzésérõl, kezelési 
lehetõségeirõl.

Az elõadásra minden érdeklõdõt sze-
retettel várunk!

Mozgássérültek Martfûi Csoportja

EGÉSZSÉGÜGYI ELÕADÁS

SÉTA AZ EGÉSZSÉGÜNKÉRT
Október 1-jétõl, hétfõnként 15 órától 

napi egy-másfél órás sétára invitálják 
az itt élõket a Mozgássérültek Martfûi 
Csoportjának tagjai.

A hétfõnként a kemping bejáratától 
induló Tisza-parti sétákat egészen 
tavaszig megrendezik, fitten tartva 
azokat, akik egészségük megóvásáért 
valóban tenni akarnak.



EZ TÖRTÉNT

2012. október 17. oldal

A Cikta Rt. 1953-ban végzett szakiskolásai találkoztak

Különleges alkalom, rendhagyó összejö-
vetel az, amikor hetvenes éveiben járó, egy-
kori volt diáktársak az ország távolabbi he-
lyeirõl is elfogadva a meghívást, örömmel 
jönnek el osztálytalálkozójukra. Egy ilyen 
kivételes és ritka találkozó helyszíne volt 
szeptember 21-én a Városi Mûvelõdési 
Központ és Könyvtár, ahol nem kevesebb, 
mint 60 évvel ezelõtti, szinte Martfû születé-
sével azonos idõszak emlékeit idézhették fel 
együtt a rég nem látott iskolatársak.

Demjén Bálintné Maca néni immáron 60 
esztendeje õrzi, gondozza az életre szóló is-
kolai, baráti kapcsolatokat. Az õ szervezésé-
ben az eltelt 6 évtized alatt rendszeresen ta-
lálkozhattak egymással a Martfûi Cipõipari 
Tanintézet 1953-ban végzett diákjai. Ez a 
mostani összejövetel már hetedik volt a sor-
ban, ami arra is alkalmat adott, hogy az elõzõ 
6 találkozó élményeit is felidézzék.

A Martfûi Cipõipari Tanintézetben és a 
Tisza Cipõgyárban elsajátított szakmai is-
mereteik birtokában, az iskolapadból kike-
rülve sokan választották életük folytatásá-
ban is a cipõgyártást hivatásul. A szakma i-
ránti tiszteletüket megõrizve a legtöbben az 
ország legnagyobb cipõgyárában, Martfûn 
helyezkedtek el, megtalálva itt lehetõségü-
ket a letelepedésre, családalapításra is. So-
kan közülük az ország más cipõgyáraiba vit-
ték itt szerzett tudásukat, esetenként komoly 
szakmai sikereket elérve. 

– Szerettünk itt tanulni, jó volt együtt len-
ni, és büszkén valljuk, hogy mi Martfûn sa-
játíthattuk el a szakmát – hangsúlyozta 

köszöntõ beszédében Lipták György. A kez-
detekrõl, fiatal éveik martfûi emlékeirõl az 
osztálytalálkozó valamennyi résztvevõje u-
gyanilyen elismeréssel mesélt. A kötelezõ 
egyenruha viselet, a szervezett sportprogra-

mok, az iskola, a kollégium fegyelme és a 
gyári munka akkori szigorú szabályai sora-
koztak visszaemlékezéseik között. 

– Nagyon sokat kaptunk itt az iskolától, 
tanárainktól, a gyártól, a társainktól, akikkel 
szoros barátságba fûztek minket együtt töl-
tött napjaink. A nehezebb életkörülmények 
és a ma már elképzelhetetlen munkafegye-
lem ellenére is szerettünk itt tanulni, dolgoz-
ni, hiszen a gyárnak köszönhetõen lehetõsé-
get kaptunk a megélhetésre – mesélték egy-
behangzóan. 

Martfû fejlõdésérõl, életérõl, az elmúlt 
évtizedek változásairól Asztalos Árpádné a 
Martfû Városi Mûvelõdési Központ és 
Könyvtár igazgatója tájékoztatta a találkozó 
résztvevõit. Örömmel köszöntötte a régi 
osztálytársakat, majd rövid sétára invitálta 
õket az intézmény múzeumába, valamint a 
Bata-emlékkiállításra.

A találkozó következõ programjaként a 
Damjanich János Szakképzõ Iskola, Gimná-
zium és Kollégiumot is meglátogatták az 
egykori diákok, majd a Martfû Termál Ho-
telben töltötték a délutánt finom ebéd és ba-
ráti beszélgetések kíséretében.

Régi történetekrõl, néhai tanáraikról, már 
eltávozott osztálytársaikról is megemlékez-
ve zárták az osztálytalálkozót, mely 60 évet 
felölelõ eseményeivel, a múlt feltétlen tisz-
teletével és a még most is ragaszkodó barát-
ságokkal írta be magát Martfû történelmébe.

Magyar Mária 

Idõsek világnapja –
 „Szükség van a tapaszta-
latukra, bölcsességükre”

Nagyszabású õszi rendezvényükön 8 te-
lepülés nyugdíjas közösségei ünnepeltek e-
gyütt szeptember 14-én. Több, mint 21 éve, 
hogy a különbözõ ünnepek, megemlékezé-
sek sorából kiemelve a szépkorúakat, az 
ENSZ minden év október elsejét az idõsek 
világnapjává nyilvánította. Ünnepi beszé-
dek, köszöntések, mûsorok várták ez alka-
lomból a Tiszazug nyugdíjasait Martfûn, a-
hol évek óta szép hagyományként ápolják az 
idõsek világnapja ünnepét.

Közel 15 klub, egyesület összesen 220 
tagja fogadta el az idei ünnepre a martfûi Vá-
rosi Nyugdíjas Klub szívélyes meghívását.  
A Városi Mûvelõdési Központ rendezvény-
termében terített asztalok és a házigazda 
klub vendégszeretete várta a résztvevõket. 

– Minden évben gondosan készülünk erre 
az eseményre, hívjuk, várjuk a baráti klubo-
kat, hogy egymás társaságában, a baráti kap-
csolatokat erõsítve töltsük együtt ezt a szá-

munkra szép ünnepet. Jó érzéssel tölt el 
mindannyiunkat, hogy az önkormányzat is 
fontosnak tartja ünnepünket, csakúgy, mint 
valamennyi meghívott vendégünk, az orszá-
gos és megyei nyugdíjas szervezet vezetõi, 
valamint országgyûlési képviselõnk, Sági 
István – emelte ki Kun Lajosné, a Városi 
Nyugdíjas Klub vezetõje.

– Az idõs emberek iránti tiszteletünk ma-
gába foglalja az elfogadásukat, támogatásu-
kat, szeretetüket, és annak kifejezését, hogy 
társadalmunknak valamennyien hasznos 
tagjai és mindannyiunknak nagy szüksé-
günk van rájuk. Szükségünk van egymásra 
és arra a bölcsességre, élettapasztalatra, ami-
vel õk rendelkeznek – hangsúlyozta ünnepi 
beszédében dr. Kiss Edit polgármester.

Tánccal kezdõdött és tánccal is ért véget a 
délutántól késõ éjszakáig tartó jó hangulat. 
Az ajándékok, a meghívásért járó köszönõ 
szavak minden alkalommal a barátságot e-
rõsítik, ahogyan a sok színpadi mûsor is, me-
lyekkel szintén egymásnak kedveskedtek a 
fellépõ klubok. A talpalávalót ezúttal is Be-
nedek Zsolt szolgáltatta, a táncos estet pedig 
vacsora és tombolahúzás is színesítette. A 
Tiszazug szépkorúinak hagyományos ünne-
pe ezúttal is tartalmas programmal köszön-
tötte a vendégeket. A szervezõ Városi Nyug-
díjas Klub örömmel nyugtázta, hogy a ren-
dezvény elérte célját, kellemes órákat sze-
rezve az ünnepelteknek, a világszerte tiszte-
letet és megbecsülést hozó idõsek világnap-
ján.                                     Magyar Mária 
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Ismét Martfûn megyénk rangos mûvészeti kiállítása

Egy hónapon keresztül várja látogatóit az 
október 5-én, ünnepélyes keretek között 
megnyitott Jász-Nagykun-Szolnok Megyei 
Képzõ- és Iparmûvészeti Tárlat. A kiállításra 
megyénk több mint 10 településérõl 77 ama-
tõr képzõ- és iparmûvész hozta el összesen 
200 pályamunkáját. A neves szakmai zsûri 
értékelése nyomán értékes mûvészeti alko-
tások kerültek be a nagyszabású tárlat kiállí-
tott anyagába.

Szeptember 7-ig várták a szervezõk a me-
gyei tárlatra nevezett alkotók pályamunkáit 
a Városi Mûvelõdési Központba. A benyúj-
tott anyagot Gyurcsek Ferenc Munkácsy-dí-
jas szobrászmûvész, Kéri Imre Munkácsy-
díjas festõmûvész és Darabos Anita iparmû-
vész zsûrizte. A tárlat kurátora Bukor Irén, a 
JNSZ Megyei Verseghy Ferenc Könyvtár és 
Mûvelõdési Intézet mûvészeti referense. A 
nyilvános értékelés napján, szeptember 11-
én „Mágia a mûalkotásokban” címmel 
Gyurcsek Ferenc tartott szakmai elõadást a 
zsûrizésben résztvevõ munkák alkotói szá-
mára.

A megye képzõ- és iparmûvészei ezen az 
õszön is tartalmas és mûvészi értékekben 
gazdag alkotásokkal emelik a kiállítás szín-
vonalát. A kiállító mûvészeken túl a megnyi-
tóra érkezõ látogatók száma is egyre nõ, 
mely szintén az igényes mûvészet iránti ér-
deklõdést mutatja.

Dr. Kiss Edit polgármester a kiállítás egy-
re magasabb színvonalát hangsúlyozta kö-

szöntõjében. – Nagy öröm, hogy egy ilyen 
megyei mûvészeti tárlatot rendezhetünk a 
mûvelõdési házunkban, mert ez számunkra 
is rangot jelent.

A polgármester megosztotta a közönség-
gel azt a minden tekintetben pozitív és elis-
merõ véleményt, melyet városunk meghatá-
rozó személyei nyilvánítottak az Integrált 
Városfejlesztési Stratégia kidolgozása so-
rán városunk kulturális intézményének te-
vékenységérõl, mûködésérõl és eredmé-
nyeirõl. – A közmûvelõdésben, kultúrában, 
mûvészetek ápolásában elért magas színvo-
nalat a város vezetése továbbra is fontosnak 
tartja, és támogatni fogja. Ez egy olyan 

kincs, mellyel törõdni kell, és remélem, 
hogy hosszú éveken keresztül sok ilyen és 
más mûvészeti értéket láthatunk majd váro-
sunkban.

Elõadásukkal a Martfûi Modern Tánc-
mûhely és a Nevesincs néptánc csoport tag-
jai színesítették a megnyitót.

– Nagy érték van ebben a kisvárosban, 
ami irigylésre méltó. Nem csak azért, mert 
Budapesten ez a hangulat nincs jelen, hanem 
azért is, mert önöknek van annyi energiájuk, 
hogy boldogan és szépet alkossanak – szólt 
az alkotókhoz elismeréssel Darabos Anita 
iparmûvész, aki a kiállítást megnyitotta.

A tárlat alkotóit emléklappal és nívódí-

jakkal jutalmazták, melyeket Dóri Éva, a 
Magyar Mûvelõdési Intézet és Képzõmûvé-
szeti Lektorátus mûvészeti referense és Bu-
kor Irén, a JNSZ Megyei Verseghy Ferenc 
Könyvtár és Mûvelõdési Intézet mûvészeti 
referense adott át. A Megyei Képzõ- és Ipar-
mûvészeti Tárlat díját Ladányi Ferenc tisza-
földvári festõmûvésznek ítélte oda a zsûri. 
Martfû Város Önkormányzatának díját Sto-
nawski József martfûi fafaragó vehette át. A 
JNSZ Megyei Verseghy Ferenc Könyvtár és 

Mûvelõdési Intézet díját Vörösné Zana Judit 
szolnoki csipkeverõ kapta, a Martfû Városi 
Mûvelõdési Központ és Könyvtár díját pe-
dig Pintér Zsolt szolnoki festõmûvész érde-
melte ki.

– A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kép-
zõ- és Iparmûvészeti Tárlat a Megyei Ver-
seghy Ferenc Könyvtár és Mûvelõdési Inté-
zet valamint a Martfû Városi Mûvelõdési 
Központ és Könyvtár szervezésében októ-
ber 31-ig tekinthetõ meg az intézmény galé-
riáján és kiállítótermében.

Ünnepi nyitva tartás: A kiállítás október 
20-21-22-én, szombat - vasárnap - hétfõn 14 
órától 16 óráig, október 23-án kedden 14 
órától 18 óráig várja az érdeklõdõket.

Magyar Mária
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PROGRAMAJÁNLÓ

VÁROSI
MÛVELÕDÉSI
KÖZPONT
ÉS KÖNYVTÁR

Az intézmény 
nyitvatartási rendje:

hétfõtõl - péntekig 8.00 -  
20.00 óráig,

szombat - vasárnap 
rendezvények szerinti 

nyitva tartásban.

Tel.: (56) 450-146, 450-552

MARTFÛ

Október 19. péntek, 9 óra:
A József Attila Általános Iskola ünnepi 
megemlékezése az 1956-os forradalom és 
szabadságharc évfordulója alkalmából.

Október 23. kedd, 17 óra:
Városi ünnepi megemlékezés az 1956-
os forradalom és szabadságharc alkal-
mából a Martfû Városi Mûvelõdési Köz-
pont és Könyvtárban.
Ünnepi köszöntõt mond: Molnár Aranka, 
a Damjanich János Szakképzõ Iskola,  
Gimnázium és Kollégium igazgatója.
Közremûködnek a József Attila Általános 
Iskola diákjai.
17.45 óra: gyülekezés fáklyás felvonulás-
hoz a mûvelõdési központ elõtti téren.

18 óra: fáklyás felvonulás, megemléke-
zés és koszorúzás a Martfûi Református 
Templom 1956-os emlékhelyénél.
Ünnepi beszédet mond: Kupai-Szabó 
Kornél református lelkész.

Október 24. szerda, 15 óra:
Pöttyös Panni – Zenés mesejáték a Sza-
bad Ötletek Színháza elõadásában.
Pöttyös Panni Meseország legkíváncsibb 
kislánya. Pontosan olyan, mint mi vol-
tunk, vagy amilyenek szüleink voltak kis-
korukban. Minden olyan csodálatos do-
log megtörténik vele, ami bármely más 
gyermekkel. A mesében titkos kulcs rej-
tõzik, s megtalálójának kívánságai telje-
sülnek. Így váltakozik színrõl-színre min-
den. Egy izgalmas kalandra várjuk a ki-
csiket és nagyokat.
A Csiri-biri színházbérlet elõadása. 
Jegyár: 800.- Ft

Október 26. péntek, 20 óra:

Bor és Jazz Martfûn - borest
Borkóstolás az Albert Gasztropince és 
Vinotéka kínálatából – Borászati elõadás

Zene: Ábel Viktor - zongora, és a Smart 
Jazz Trió
Belépõ: 2500 Ft/fõ

Október 27. szombat, 19-04 óra:
Deadshine’s Halloween Hell  Party
Fellépõ zenekarok: Effrontery, Sick Soul, 
Let the cigar die
Hajnalig retro party - Dj: Dé
Belépõ: jelmezben 500 Ft, jelmez nélkül 
700 Ft
Támogatók: Pásztor Tüzép, Soproni Ital-
bolt, Fehér Imre, P és H Bt., Goods Mar-
ket, CITY Irodaszer - nyomtatvány.
Szervezõ: Franky Deadshine

Október 30. 16 óra:
Egészségügyi elõadás a cukor-, szív- és 
érrendszeri belsõ szervek mûködési za-
varairól. Elõadó: Dr. Despotov Svetozar
Szervezõ: Mozgássérültek Egyesülete és 
Klubja.

FILMKLUB
Októberben a szeptemberi iskolakezdés 
utózöngéjeként ajánlunk pár "Suli-fil-
met":

Október 8. hétfõ: Holt költõk társasága

Október 15. hétfõ: Az osztály

Október 29. hétfõ: Tréfa
A vetítések 17:30-tól kezdõdnek és 
díjtalanok! Helyszín: Városi Könyvtár.

KIÁLLÍTÁS

Október 5-31:
Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Képzõ- 
és Iparmûvészeti Tárlat az intézmény 
emeleti galériáján és a kiállító teremben.

Október 1-31-ig:
Bata emlékkiállítás a földszinti aulában.

Október 25. csütörtök, 26. péntek, 13 óra:
Kölyökolvasó: könyvtárhasználat, 
könyvkölcsönzés

Október 3., 10., 17.:
16 óra: Élet Igen - tréningsorozat
17.30 óra: Nevelési módok – elõadásso-
rozat
Elõadó: Zsiga Attila lelkigondozó. Szer-
vezõ: Életmóddal az Egészségért Alapít-
vány. A belépés díjtalan!

November 7. szerda, 11 óra:
Sz. Sz. Prokofjev: Péter és a farkas – 
szimfonikus költemény homok animá-
cióval – Szolnoki Szimfonikus Zenekar

Közremûködik: Nagy Dénes festõmû-
vész, Nagy Katalin Matild grafikusmû-
vész
Vezényel: Bánfi Balázs/Hámori Má-
té/Derecskei András
Narrátor: Munkácsyné Danyi Zsuzsanna
Az általános iskolai filharmónia bérlet-
sorozat elõadása.

Megyénk 17 elismert kórusa, köztük a 
Martfû Városi Nõi Kar részvételével került 
megrendezésre a Zenei Világnap alkal-
mából, a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei 
Felnõttkórusok XXII. Találkozója október 
6-án, szombaton. Az Ünnepi Hangver-
senyen Kodály Zoltán születésének 130. 
évfordulója, Ádám Jenõ halálának 30. 
évfordulója elõtt is tisztelegtek a fellépõ 
kórusok. Megalakulásának 150. évfordulója 
alkalmából külön köszöntötték a hangver-
seny délutánján a Jászberényi Palotásy 
János Vegyeskar tagjait.

– „Az emberi hang talán a legszebb 
hangszer” – hangzott el dr. Kiss Edit pol-
gármester köszöntõjében. – Martfûn nagy 
hagyományai vannak a minõségi ének-

lésnek, a kórusmuzsikának. Szép eredmé-
nyeink elismerése az, hogy megyei ren-
dezvényen láthatjuk vendégül a megye 
kórusait. Külön öröm számunkra, hogy 
megalakulásuk 150. évfordulója alkalmából 
városunkban köszönthetjük a Palotásy János 
Vegyeskart.

A nagyszabású kórustalálkozón Szolnok-
ról, Jászberénybõl, Mezõtúrról, Jászapá-
tiból, Jászkisérrõl, Tiszaföldvárról, Kisúj-
szállásról és Martfûrõl léptek fel kórusok. 

A rendezvény szervezõi és támogatói a 
Jász-Nagykun-Szolnok Megyei KÓTA 
Felnõtt Énekkari Tagozata, Martfû Város 
Önkormányzata, a Martfû Városi Mûvelõ-
dési Központ és Könyvtár, valamint a 
Nemzeti Kulturális Alap voltak. 

Ünnepi hangverseny Martfûn –
„Az emberi hang talán a legszebb hangszer”
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